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OUDE LAKENS
Als die basisbeurs inderdaad een lening wordt, dan zullen vooral de ouders daar 

voor opdraaien. Dat blijkt uit de peiling die we hebben gehouden onder driehonderd 

studenten.

Het kabinet moet bezuinigen, en de basisbeurs is laaghangend fruit. Maak er een 

lening van, is de idee. Maar de helft van de Wageningse en VHL-studenten wil hele-

maal niet lenen. Liever werken en bij paps en mams de hand ophouden, dan het 

vooruitzicht van een grote schuld.

Dat betekent dus eigenlijk dat niet studenten moeten protesteren, maar de ouders 

van kinderen die gaan studeren. En dat geldt voor heel wat WUR-werknemers. Wie 

heeft er nog een paar oude lakens en een viltstift?

Gaby van Caulil
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Het universitair sportcentrum barst uit 
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ANYONE GOT AN 

OLD SHEET? 

If student grants are 

scrapped, it is the 

 parents who will pay. 

 Literally. That was clear 

from our survey of three 

hundred students. Half of 

them don’t want to get 

into debt; they’d rather 

ask Mum and Dad for a 

handout. So it is not the 

students who should be 

out on the streets pro-

testing, but their mums 

and dads. Including quite 

a few WUR staff . Anyone 

got an old sheet and a 

felt pen?
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FORTY JOBS TO GO AT VHL

Forty jobs are to be axed at Van 

Hall Larenstein in the next four 

years, to balance the books. Finan-

cial Director Peter Badoux an-

nounced this on 9 February. Heavy 

building investments could cause a 

cash flow problem. ‘You can’t pay 

the bills with bricks.’ The job cuts 

will be made through outplace-

ments, not forced redundancies, 

says Badoux.

D66 WANTS ENGLISH VOTING CARD

D66 party leader Michiel Uitde-

haag thinks foreign EU voters at 

Wageningen UR have the right to an 

English-language voting card. The 

party is targeting the 2800 voters in 

this category, many of whom cannot 

read their Dutch voting cards.

SALT CLEARS THE VERGES

A lot of salt has been sprayed on the 

ging in Velp komt naar Wagenin-
gen. Dan zeg ik: Wageningen kan 
ook naar Velp.’

STAFAFDELINGEN

Het management van de hoge-
school wil bezuinigen, maar daar-
bij het onderwijs ontzien. De afde-
ling Training en Consultancy moet 
afslanken van 38 naar 27 perso-
neelsplaatsen. Voor deze ingreep 
is inmiddels een voorziening van 
1,65 miljoen euro gereserveerd op 
de begroting. Verder moeten de 
stafafdelingen van de hogeschool 
(financiën, personeelszaken, ict, 
communicatie) 20 van de 117 per-
soneelsplaatsen inleveren. De effi-
ciency van de stafafdelingen kan 
omhoog door een betere samen-
werking met het Facilitair Bedrijf 
van Wageningen UR, stelt een ad-
viesgroep. Voorts kunnen er negen 
personeelsplaatsen bij de oplei-
dingen weg, zegt Badoux. 

Hij wil toe naar een nieuwe be-
grotingssystematiek, waarbij de in-
komsten en verplichtingen intern 
zoveel mogelijk worden toegere-
kend naar de verschillende oplei-
dingen. Aan de hand hiervan wil 
hij streefformaties voor de oplei-
dingen vaststellen. Daarbij gaat hij 
uit van een verhouding van één do-
cent op twintig studenten. Met bo-
ventallige opleidingen komt een 
gesprek hoe ze de formatie gaan 
terugbrengen. 

De financieel directeur gaat niet 
uit van gedwongen ontslagen. De 
hogeschool heeft geld uitgetrok-
ken om overtallige medewerkers 
via outplacement aan een andere 
baan te helpen. De medezeggen-
schapsraad moet zich nog uitspre-
ken over het plan.   Albert Sikkema 

Hogeschool VHL wil de komende 
vier jaar veertig arbeidsplaatsen 
besparen om een positief resultaat 
van twee à drie miljoen euro per 
jaar te behalen. Het geld is nodig 
om de boekhouding op orde te krij-
gen. Dat meldde financieel direc-
teur Peter Badoux van VHL het per-
soneel in Wageningen op 9 februari.

Badoux hield vorige week een 
tour langs de VHL-vestigingen. 
Aanleiding is een verschil van in-
zicht tussen bestuur en medezeg-
genschap. De eerste meldde medio 
vorig jaar dat er een begrotingste-
kort dreigt van twee miljoen in 
2010. De MR vond dat overdreven 

en meldde net voor Kerstmis dat 
de begroting in 2010 sluit. Op het 
eerste gezicht heeft de MR gelijk. 
VHL leed in 2009 een verlies van 
twee ton en Badoux verwacht voor 
2010 een winst van vier ton. ‘En dat 
is conservatief begroot.’

Het probleem is echter dat de 
hogeschool te weinig eigen vermo-
gen heeft: slechts zes miljoen euro 
op een balanstotaal van vijftig mil-
joen. ‘Dat moet eigenlijk vijftien 
miljoen eigen vermogen zijn’, vindt 
Badoux, die er ook op wijst dat een 
lening van ettelijke miljoenen voor 
de nieuwbouw in Leeuwarden nog 
moet worden afbetaald.

BAKSTENEN

Een ander probleem is dat de kort-
lopende schulden veel hoger zijn 
dan de inkomsten op korte ter-
mijn. ‘Als iedereen zijn geld op-

vraagt, zijn we failliet.’ In de prak-
tijk loopt het zo’n vaart niet, nuan-
ceert Badoux. ‘Maar we moeten de 
komende jaren cash maken. We 
hebben fors geïnvesteerd in ge-
bouwen, maar met bakstenen be-
taal je geen rekeningen.’ 

Die bakstenen liggen gevoelig 
bij de Wageningse vestiging van de 
hogeschool. De huisvesting in Fo-
rum kost VHL 1,4 miljoen euro per 
jaar, twee keer zoveel als de huis-

vestingslasten in het oude onder-
komen in Deventer. Ook Badoux 
vindt dat te veel. ‘Een huisvestings-
last van 1,4 miljoen voor zeshon-
derd studenten, dat kan niet. Bij 
Wageningen UR hoor ik: de vesti-

VEERTIG ARBEIDSPLAATSEN WEG BIJ VHL 
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‘Zout verhoogt de concentratie ionen in de bodem. 
Daardoor stijgt de osmotische waarde, zeg maar de 
zuigkracht van de bodem. Planten ervaren dat als 
een soort sterke droogte en de normale natuurlijke 
vegetatie kan daar niet tegen. Planten verdorren en 
verschrompelen. Gelukkig is zout goed oplosbaar, 
dus het meeste spoelt in de loop van het jaar vanzelf 
weer uit de bodem. We hebben nu twee jaar op rij 
een strenge winter gehad. Ik verwacht in ieder geval 
gaten in de vegetatie. Met name in de eerste meter 
wordt de vegetatie opener.
Maar er zijn ook planten die er wél tegen kunnen. 
Planten van de kust en de kwelders verspreiden zich 
langzaam naar het binnenland. Deens lepelblad, 
Kweldergras en Engels gras bijvoorbeeld. Sinds de 
jaren zestig zie je die ontwikkeling. De vraag is of 
dat erg is. Wegbermen hebben in ons land een be-
langrijke functie. Vier procent van ons landopper-
vlak is natuurgebied. Anderhalve procent is weg-
berm. Dat is nogal wat. Die bermen worden niet be-
mest en bijna altijd beheerd. Het zijn potentieel 
kleine natuurgebiedjes. Ik zeg altijd: die ecologi-
sche hoofdstructuur, die hebben we al. Er groeien 
vegetaties die bijzonder zijn. Als die verdwijnen is 
dat ernstig, maar die bijzondere vegetaties vind je 
meestal niet in de eerste meters. Ik ben dus voor-
zichtig.
Je hoort mij niet zeggen dat we niet moeten strooien 
omdat dat slecht is voor de natuur. Het is niet zo dat 
de bermen in een klap kaal en dor worden. En wat is 
erg en wat is herstel, dat hangt van je definitie af. Er 
komt gewoon iets anders voor in de plaats.’  RK

D66 WIL STEMPAS OOK IN ENGELS 

De ‘buitenlanders’ van Wagenin-
gen UR kunnen samen vier van de 
vijfentwintig zetels in de Wagen-
ingse raad verdelen. Maar velen 

Staten of Europa is er niet bij. 
In Wageningen gaat het volgens 
een schatting van de gemeente om 
ongeveer 2800 personen. Het gaat 
daarbij om inwoners uit de EU en 
personen van buiten de EU die mi-
nimaal vijf jaar legaal en zonder 
onderbreking in ons land wonen. 
Met de kiesdeler van vier jaar terug 
zijn die 2800 buitenlandse stem-
men goed voor vier zetels.  RK

gaan niet stemmen omdat ze de 
stempas niet kunnen lezen.

De kieswet schrijft voor dat de 
stempas in het Nederlands is. 
‘Maar er staat niet in de wet dat je 
niet iets extra’s mag doen. Maak 
die pas ook in het Engels beschik-
baar, als je wilt dat mensen uit de 
EU willen stemmen’, vindt Uitde-
haag. ‘Je kunt niet van iedereen die 
hier maar tijdelijk woont, verlan-
gen dat-ie Nederlands spreekt.’

D66 richt zich nadrukkelijk op 
de buitenlandse stemgerechtigde 
studenten van Wageningen UR 
door posters en flyers ook in het 
Engels aan te bieden. Het CDA 
gaat zelfs nog een stapje verder 
voor de Spaanstalige buitenlan-
ders. 

Buitenlanders mogen alleen 
meedoen aan de verkiezingen voor 
de gemeenteraad. Stemmen voor 
het parlement, de Provinciale 

roads this winter. Is that bad for roadside 

vegetation? Probably not, says vegetation 

expert André Schaffer. The verges are like 

mini nature reserves, and there will be some 

damage. But new plants will move in too. 

in brief

WAGENINGEN MASTERS TOP   >> All Wagenin-

gen’s MSc courses are top class, says a new 

Masters Course Guide. 

STUDENT CANDIDATES >> Seven Wagenin-

gen students are standing for local council 

elections. 

GENEROUS GRANTS  >> Dutch students get 

the biggest government grants in Europe, 

says a comparative EU report. 

kort

>> KEUZEGIDS

In de Keuzegids Masters scoort Wagenin-

gen Universiteit het best. De auteurs rep-

pen van ‘een groene topper’. Achttien van 

de negentien beoordeelde Wageningse 

masteropleidingen steken ver boven het 

gemiddelde van hun vakgebied uit. De top-

score is te danken aan het intensieve en 

kleinschalige onderwijs en de praktische 

inslag. Eerder scoorde de Wageningse uni-

versiteit al het beste bij de bacheloroplei-

dingen.  AB 

>> WAGENINGEN

Er staan zeven studenten op de kandida-

tenlijsten bij de gemeenteraadsverkie-

zingen in Wageningen. D66 (Peter Veld-

man en Peter van Kampen) en de PvdA 

(Thomas van Rossum en Willem Selen) 

hebben er ieder twee. Het CDA (Peter 

van Beveren), de VVD (Jillis Herweijen) 

en de SP (Chris Verweij) hebben elk een 

student op de lijst. Van hen staat alleen 

Verweij (eerstejaars moleculaire levens-

wetenschappen) op een verkiesbare 

plek, op plaats 3.  RK 

>> STUDIEFINANCIERING

 

Geen enkel ander Europees land subsidi-

eert zijn studentenpopulatie zo ruimhar-

tig als Nederland. Studenten die bij hun 

ouders wonen, hebben gemiddeld 750 

euro per maand te besteden. Wie op ka-

mers woont gemiddeld 1130 euro. 

Alleen studenten in Zwitserland en 

 Engeland hebben een hoger maandinko-

men, maar zij moeten een veel groter 

deel terugbetalen. Dat blijkt uit het Euro-

pees vergelijkende onderzoek Eurostu-

dent.  HOP
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over. We hebben al wel een aan-
vraag ingediend bij de gemeente 
om het bestemmingsplan voor 
heel Duivendaal te vernieuwen.’ 
Naast de Lawet staat ook het voor-
malige onderkomen van Natuur- 
en Weerkunde op Duivendaal te 
koop. Ebbelink: ‘Dat staat al een 
poosje leeg. Er is wel belangstel-
ling, maar we hebben nog geen ko-
per.’ Wageningen UR wil verder 
onder meer een nieuwe bestem-
ming voor het pand van ISRIC. Dat 
pand staat leeg na het gedwongen 
vertrek van ISRIC. De bodemkun-
digen moesten eind vorig jaar hals-
overkop vertrekken vanwege ver-
meende brandonveiligheid van het 
pand. Volgens Ebbelink wordt het 

WANTED: UNREASONABLE PEOPLE

John Elkington, the British Corpo-

rate Social Responsibility guru was 

keynote speaker at the opening of 

the new Centre for Development 

Innovation (CDI). He said what we 

need is ‘unreasonable people’ who 

try and change the world. CDI di-

rector Jim Woodhill said sustaina-

bility problems demand new forms 

of cooperation between govern-

ment and business. Sixty ex-Wage-

ningen International employees 

have joined the new centre. They 

are experienced in guiding change 

processes in developing countries.

NEW ROLE FOR TEST FARMS?

There may be a new role for exper-

imental farms as regional knowl-

edge centres, under a new govern-

ment programme. Wageningen UR 

has been asked to postpone its de-

cision about closing Zegveld dairy 

farm. 

pand gesloopt, tenzij ISRIC er nog 
terugkeert. De rechter doet daar-
over binnenkort uitspraak. 

De komst van Mooiland naar 
Duivendaal is nog binnen het hui-
dige bestemmingsplan geregeld. 
Het pand de Lawet gaat huisves-
ting bieden aan het bestuur en de 
ondersteunende diensten van de 
Mooiland Holding. In totaal gaat 
het om ongeveer dertig mensen. 
De verhuizing staat voor eind dit 
jaar op de rol, daarvoor moet er in-
tern nog worden verbouwd.

De beide kantoren van Mooi-
land in Grave en Amersfoort en de 
bijbehorende regionale kantoren 
blijven bestaan.  Roelof Kleis
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HOOFDKANTOOR WONINGCORPORATIE 
NAAR DUIVENDAAL 

-

Woningcorporatie Mooiland koopt 
de Lawet, het voormalige pand van 
Bodemkunde en Geologie op Dui-
vendaal. De landelijk opererende 
corporatie gaat er haar nieuwe 
hoofdkantoor van maken. 

De contracten moeten nog wor-
den getekend, maar volgens 
woordvoerder Maxime Pieters van 
Mooiland is dat een formaliteit. 
Mooiland beheert ruim 26.000 wo-
ningen. De corporatie ontstond 
twee jaar geleden uit een fusie van 
Woonmaatschappij Maasland in 
Grave en Vitalis in Amersfoort. 
Maasland opereert regionaal in elf 
gemeenten in Noordoost-Brabant. 
Vitalis is landelijk actief in 143 ge-
meenten. 

Mooiland zoekt sinds de fusie 
al naar een goede locatie in Wage-
ningen. De stichting huist nu nog 
in Ede. ‘Wageningen ligt mooi cen-
traal tussen onze kantoren in Gra-
ve en Amersfoort. En van Ede naar 
Wageningen is maar een kleine 
stap.’ Officieel is Mooiland overi-
gens al ‘Wagenings’, getuige een 
postbusadres in Wageningen. 

De verkoop van de Lawet is on-
derdeel van een groter plan om het 
gebied Duivendaal te ‘verwaarden’, 
zegt sectiehoofd Vastgoedbeleid 
Eise Ebbelink van Wageningen 
UR. ‘Maar we zijn nog maar net be-
gonnen met het nadenken daar-

ONREDELIJKE 
MENSEN NODIG

John Elkington, de Britse goeroe 
van het maatschappelijk verant-
woord ondernemen, sprak dinsdag 
9 februari bij de opening van het 
nieuwe Centre for Development In-
novation (CDI). Hij verwacht dat uit 
de puinhopen van de oude econo-
mie een nieuwe feniks zal verrijzen: 
jonge ondernemers die duurzame 
bedrijven gaan opzetten die niet al-
leen winst maken, maar ook socia-
le ontwikkeling brengen en het mi-
lieu verbeteren. Die vooruitgang 
vraagt volgens Elkington om onre-
delijke mensen - naar zijn boek The 
power of unreasonable people.

‘De redelijke mens past zichzelf 
aan aan de wereld. De onredelijke 
mens blijft proberen om de wereld 
aan hem aan te passen’, zegt El-
kington. Juist deze mensen moeten 
volgens hem de mondiale proble-
men gaan oplossen, zoals gebrek 
aan schoon drinkwater, klimaatver-
andering en honger. Na de mislukte 
klimaattop heeft Elkington weinig 
fiducie meer in de VN. ‘We moeten 
kijken naar de CEO’s in de bestuurs-
kamers van de grote bedrijven, hoe 
die aankijken tegen deze grote pro-
blemen.’

Bij het nieuwe Centre for Deve-
lopment Innovation komen de zes-
tig medewerkers te werken die 
voorheen bij Wageningen Interna-
tional cursussen gaven en projec-
ten begeleidden in ontwikkelings-
landen.  JT
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BOERSMA <<

Het is koud buiten. De aanhoudende winter om-
helst me met kille armen. De winter geeft afwisse-
lend een witte ongeschondenheid of een onvoorzie-
ne kwetsbaarheid aan de wereld. Auto’s zijn op de 
gladde ondergrond niet te houden, terwijl treinen 
niet vooruit te branden zijn. Resultaat: ontwrichting 
van het verkeer. Zelf geniet ik echter van de winter. 
De sneeuw in het bos die alle harde geluiden absor-
beert. Het ijs waarop ik mijn schaatsen uiteenlopen-
de lijnen laat krassen, terwijl ik alleen maar lachen-
de mensen tegenkom. Dat is meestal wel anders.
In mijn lunchpauze loop ik naar buiten. En omdat 
ik nog op De Dreijen werk, is het arboretum heerlijk 
dichtbij. Een uniek stukje natuur waar ik tijdens het 
soms hectische werk even rust kan vinden, een half-
uurtje waarin ik langs de verschillende bomen loop. 
Ik zie eenden glibberen over het ijs op de vijvers. Ik 
kan een glimlach niet tegenhouden bij het zien van 
deze waggelschaatsers. Maar mijn lach bevriest al 
snel. Over een paar jaar zal deze mooie plek in Wa-
geningen misschien wel verdwenen zijn. De unieke 
natuur opgegaan in een klimaatneutrale wijk. Hoe 
eco kunnen woningen zijn als we daar ons Klein Ar-
boretum voor moeten opofferen?
Ik denk aan de poll op de site van De Gelderlander.
Het overgrote deel (68 procent) van de bezoekers 
van de site vond het ‘heel goed’ dat het huidige plan 
voor de woningbouw op de Dreijen getorpedeerd is 
door de Wageningse gemeenteraad. ‘Het Arboretum 
met zijn bijzondere natuur moet je niet bebouwen’. 
Helaas geeft veertien procent van de bezoekers aan 
dat ‘het toch niet uitmaakt wat de raad doet. De 
WUR is de eigenaar en die doet toch wat hij wil’. 
Met die gedachte in mijn hoofd loop ik terug naar 
mijn WURk-plek. Mijn lunchpauze zit erop. Zal 
mijn werkgever het echt toelaten dat die veertien 
procent gelijk gaat krijgen? Bij die gedachte krijg ik 
het koud. Alsof ik bij het binnentreden van het 
 Scheikundecomplex door kille armen omhelsd 
word.   Marelle Boersma

MOGELIJK DOORSTART PROEFBOERDERIJ ZEGVELD

De proefboerderij in Zegveld speelt waar-
schijnlijk een rol in het innovatieprogram-
ma voor het Groene Hart, opgesteld door 
de provincies Utrecht, Noord- en Zuid-Hol-
land. ‘We gaan dit jaar een plan maken waar 
Zegveld een plek in krijgt’, zegt directeur 
Lex Hartholt van het programmabureau 
Groene Hart, dat de gebiedsontwikkeling 
namens de drie provincies coördineert.

Wageningen UR maakte in december de 
sluiting bekend van het melkveeproefbe-
drijf in Zegveld. Nu de provincies belang-
stelling hebben, lijkt een doorstart als regi-
onaal kennisbedrijf haalbaar. De rijksover-
heid stelt 113 miljoen euro beschikbaar 
aan de provincies voor de westelijke veen-

weidegebieden. Daar spelen kwesties als 
waterkwaliteitsbeheer en bodemdaling.

‘We gaan eerst een innovatieprogram-
ma opstellen en daarna kijken of Zegveld 
daar een zinvolle positie in heeft’, zegt 
Hartholt. Hij vraagt Wageningen UR de be-
slissing over sluiting van Zegveld een jaar 
uit te stellen. Bedrijfsleider Frank Lens-
sinck van Zegveld vindt dat er voldoende 
specifi eke regionale vragen zijn om een ei-
gen onderzoeksprogramma te rechtvaardi-
gen. Bijvoorbeeld over de emissie van lach-
gas, het verhogen van de waterstand, verzil-
ting en stad-land-relaties in het Groene Hart. 

Paul Vriesekoop, manager van het dier-
lijk praktijkonderzoek van Wageningen 
UR, vindt uitstel van de besluitvorming 
voorbarig. ‘De provincies moeten voor 
1 april duidelijkheid geven of Zegveld als 
regionaal kenniscentrum een rol speelt bij 
de gebiedsontwikkeling van het Groene 
Hart. De regio moet het echt willen; anders 
houdt het op.’  AS
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BUILDING SOLD TO HOUSING CORP.

Wageningen UR is to sell the former Soil 

Science and Geology building on the Duiv-

endaal terrain to Mooiland Housing Corpo-

ration. Other Duivendaal buildings are in 

line for possible sale, including the ISRIC 

building, hastily evacuated for fi re safety 

reasons last November.

COLD COMFORT IN THE ARBORETUM

Marelle enjoys the severe winter: the 

snowy woods, the jovial skaters on the 

ponds, and a lunchtime walk in De 

 Dreijen Arboretum. But the thought that 

these peaceful gardens are to be sacri-

fi ced for housing does give her the 

 shivers.
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Afrika gaat paling exporten. Ten 
minste, als het aan het bedrijf Rip-
ple Fish ligt. Gecoacht door weten-
schappers van Imares wil Ripple 
Fish op grote schaal Afrikaanse 
 paling kweken op Madagaskar. 
Ripple Fish heeft al op kleine 
schaal proeven met glasaal ge-
daan. Een grote kweekfaciliteit is 
inmiddels in aanbouw. Oliver 
Schneider, viskweekspecialist bij 
Imares, heeft de onderhandelin-
gen gevoerd voor het contract van 
1,7 miljoen euro, dat deze maand 
is getekend. Imares zal bijdragen 
met kennis over duurzame kweek-
methoden en duurzame exploita-
tie van de Afrikaanse aal. ‘Wij faci-
literen; het bedrijf is verantwoor-
delijk’, legt Schneider uit. 

De Nederlandse wetenschappers 
willen koste wat kost een paling-
crisis  voorkomen. In Europa is de 
soort gedecimeerd, onder meer 
doordat voor de kweek glasaal 
moet worden opgevist. ‘We gaan 
niet zitten kijken hoe het fout gaat 
en dan verklaren waarom het fout 
is gegaan’, zegt Willem Dekker, pa-
lingexpert bij Imares en nauw be-
trokken bij het Afrikaanse paling-
avontuur. ‘We kunnen veel leren 
van onze ervaringen in Europa.’

Ook Schneider is alert op over-
bevissing van dit laatste relatief 
maagdelijke palingbestand. ‘De 
Afrikaanse paling is nog niet over-

Imares is to advise on breeding 

eels in Madagascar. There is good 

potential, says eel expert Willem 

Dekker, as African eels grow fast. 

The project should benefit the lo-

cal population. But the Imares sci-

entists do not want to repeat mis-

takes made in Europe, where 

stocks of glass eels have been dis-

astrously overfished. So conserva-

tionists and development organi-

zations are watching this project 

with eagle eyes.

bevist en dat moet zo blijven. We 
willen geen Europese toestanden.’ 
Naast het optimaliseren van de 
kweek zullen ook zaken als het  
voer en het verantwoord verwerken 
van afvalstoffen veel aandacht krij-

gen. Schneider: ‘We weten nog 
heel weinig van de Afrikaanse pa-
ling. We zullen ons eerst richten 
op basale kweekmethoden zoals 
het optimaliseren van tempera-
tuur, voeding, doorstroming, 
dichtheid en niet te vergeten die-

renwelzijn.’ Omdat alle activitei-
ten, zoals de bouw van de kweekfa-
ciliteiten, de glasaalvisserij en de 
verwerking van het eindproduct, 
ter plekke plaatsvinden, profiteert 
ook de lokale bevolking van het 
project. 

Volgens Dekker is het poten-
tieel enorm, vooral omdat de Afri-
kaanse paling een absolute groei-
kampioen is. Een glasaaltje van 
minder dan een gram groeit bin-
nen een half jaar uit tot een kolos 
van twee kilo. De Europese paling 
doet daar in een verwarmde kwe-
kerij al gauw twee jaar over.

Palingexpert Dekker is enthousiast 
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Recent research suggests that 

obesity is influenced by the combi-

nation of bacteria in the gut. 

Wageningen and Amsterdam 

microbiologists found that obese 

mice had more gut bacteria of a 

type that efficiently turns food into 

over het project. ‘Het kan een heel 
mooi feest worden’, zegt hij. Aan 
de andere kant realiseert hij zich 
dat Imares kennis exporteert die 
kan leiden tot dezelfde achteruit-
gang in het aalbestand als in Euro-
pa. De vraag naar paling wereld-
wijd is enorm en het gevaar ligt op 
de loer dat ook dit laatste, maagde-
lijke aalbestand om zeep wordt ge-
holpen. ‘Ripple Fish heeft naast 
een gezonde zakelijke instelling 
echter ook goede intenties en een 
ideologische bevlogenheid’, stelt 
Dekker. ‘Daarnaast volgen natuur-
beschermers en ontwikkelingsor-
ganisaties dit project met argus-
ogen.’  
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kort

Tuinders kunnen tomaten bescher-

men tegen het agressieve Pepino 

mozaïekvirus door een milde variant 

van dit virus te gebruiken. De Wage-

ningse promovendus Inge Hanssen 

vond dat een milde Chileense vari-

ant bescherming biedt tegen zich 

snel verspreidende varianten van 

de Chileense CH2 stam van het vi-

rus, waartegen geen resistentie is. 

Andere milde varianten, zoals de 

Europese, waren te weinig verwant 

met het virus om voldoende be-

scherming  te bieden. Deze vorm 

van ‘cross-protectie’ is een bruikba-

re methode, totdat het mogelijk is 

om resistentie tegen het mozaïekvi-

rus in te bouwen in de tomaat.  

Wiskundige Nicole Koenderink pro-

moveerde op een computerpro-

gramma waarmee je slimme zoek-

machines kunt maken. Ze bedacht 

een nieuwe methode om kennis van 

experts om te zetten in een bruik-

baar model. Dit is al toegepast in een 

apparaat om automatisch tomaten-

kiemplantjes te selecteren. Ook ont-

wikkelden Koenderink en collega’s 

slimme zoekmachines op het gebied 

van voedselveiligheid en vleesver-

vangers. Koenderinks methode is 

gebruiksvriendelijker en efficiënter 

dan gangbare methoden.  

Het vliegtuigje PH-WUR luisterde 

het eerste werkbezoek van de raad 

van bestuur aan de leerstoelgroep 

Earth System Science and Climate 

Change op. Hoogleraar Pavel Kabat 

presenteerde mooie rapportcijfers 

van de jonge klimaatclub; een flinke 

omzet, veel publicaties en stijgende 

studentenaantallen. Sinds 2007 be-

schikt de groep over de Sky Arrow 

650. Dit toestel, gevuld met allerlei 

apparatuur, is belangrijk voor het 

klimaatonderzoek. Het verzamelt in-

formatie over de CO2-uitwisseling tus-

sen de grond en de atmosfeer.  

Van deze artikelen verscheen een uit-

gebreidere versie op resource.wur.nl

storable fats. They published their 

findings in Diabetologia. Wagenin-

gen professor Willem de Vos and 

colleagues are now investigating 

the relation between gut bacteria 

and obesity in humans.

 >> 

Tomatoes can be protected against 

the aggressive Pepino mosaic virus 

by injection with a milder form, 

says PhD scholar Inge Hanssen.

 >> Math-

ematician Nicole Koenderink has 

developed a program to make 

smarter search engines for use in 

food research.  

CO2 >> The Earth System 

Science and Climate Change 

chair group proudly showed its 

CO2 research plane PH-WUR to 

the board last week. 

Niet alleen dieet, beweging en 
 genen bepalen of iemand obesitas 
krijgt. Ook de samenstelling van 
de darmbacteriën bepaalt vermoe-
delijk of iemand dik wordt. Dat 
stellen Wageningse microbiologen 
met collega’s van de Universiteit 
van Amsterdam in het wetenschap-
pelijke tijdschrift Diabetologia. 

De auteurs baseren zich op tien-
tallen experimentele studies, voor-
al bij proefdieren. Daaruit blijkt 
dat in de darmen van muizen die 
lijden aan vetzucht meer bacterie-
soorten huizen die onverteerbaar 

voedsel efficiënt weten om te zet-
ten in hapklare vetzuren. Trans-
planteerden onderzoekers de 
darmflora van vetzuchtige muizen 
naar muizen zonder darmflora, 
dan nam het vetpercentage van de-
ze zogenoemde kiemvrije muizen 
significant toe. Vermoedelijk beïn-
vloedt de darmflora (in vaktermen 
microbiota) van obese muizen ook 
hormonen die zijn betrokken bij 
de opslag van vet.

Mensen die lijden aan obesitas be-
schikken ook over efficiëntere 
darmbacteriën, denken de au-
teurs. Ze zouden daardoor meer 
energie uit voedsel halen en snel-
ler dik worden. Diverse studies wij-
zen daar ook op, hoewel de resulta-
ten niet altijd eenduidig zijn. 

Hoogleraar Willem de Vos, een van 
de onderzoekers: ‘De studie van 
darmbacteriën bij de mens is vrij 
complex, elk mens heeft een unie-
ke samenstelling van de microbio-
ta. Met dit overzichtsartikel heb-
ben we een eerste stap willen zet-
ten op een goeddeels braakliggend 
terrein. Het onderzoek naar de re-
latie tussen microbiota en obesitas 
bij de mens begint eigenlijk pas.’

De Vos en collega’s onderzoe-
ken nu in Europees verband in 
 welke mate efficiëntere darm-
bacteriën het risico op obesitas 
vergroten. Daarnaast voeren de 
Wageningse microbiologen een 
 experiment uit om te bekijken in 
hoe verre ze de microbiota van 
 patiënten met vetzucht kunnen 
beïnvloe den.  
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tiek de toegankelijkheid van het hoger onderwijs wil 
handhaven. Maar bij een leenstelsel zou dus een op de ze-
ven VHL-studenten afzien van een studie.

De Wageningse Studenten Organisatie is mordicus te-
gen het afschaffen van de studiefinanciering, juist omdat 
de toegankelijkheid van het hoger onderwijs in het geding 
is. WSO-voorzitter Evelien Hennekens: ‘Die toegankelijk-
heid moet worden gewaarborgd en we geloven niet dat 
een leenstelstel dat doet. Ik begrijp wel dat er misschien 
iets moet veranderen, maar de toegankelijkheid van het 
onderwijs is zo belangrijk dat dit niet mag gebeuren.’ 

De uitslag van de peiling verbaast Hennekens niks. 
‘Heel veel mensen zijn bang om te lenen. Daar hoor ik veel 
mensen over praten. Ik zou zelf voor ‘meer werken’ en ‘le-
nen’ hebben gekozen. Maar meer lenen zou ik niet leuk 
vinden. Je begint je werkende leven dan al met een flinke 
schuld.’

De WSO voerde de afgelopen weken een aantal prik-
acties om de bezuinigingen bij studenten en andere be-
trokkenen op het netvlies te krijgen. Daartoe werd samen-
gewerkt met het Wagenings Aktie Komité (WAK), een groep 
verontruste studenten. ‘Lang niet iedereen is op de hoog-
te’, weet Hennekens. Volgens haar neemt de actiebereid-
heid toe. ‘We hebben gemerkt dat mensen naar ons toeko-
men met de vraag: wanneer gaan we naar Den Haag?’

Concrete plannen zijn er nog niet, maar het lijkt er 
sterk op dat de basisbeurs gaat verdwijnen. Momenteel 
laat het kabinet twintig werkgroepen uitzoeken hoe de 
overheid 35 miljoen euro kan bezuinigen. Afschaffen van 
de basisbeurs lijkt een reële optie. Het levert een miljard 
euro op en alle grote partijen van GroenLinks tot VVD heb-
ben daartoe voorstellen gedaan. Die voorstellen verschil-
len, maar komen er allemaal op neer dat studenten de 
beurs later moeten terugbetalen.

Peiling onder studenten over afschaffen basisbeurs

Liever werken  
dan lenen
Als de overheid besluit van de basisbeurs een lening te maken, gaan studenten 
meer bijverdienen en zullen ze vaker bij hun ouders aankloppen.  
Eén op de zeven hogeschoolstudenten zou helemaal niet gaan studeren.

tekst: Roelof Kleis en Gaby van Caulil / illustratie: Sebastiaan Donders / foto’s: Bart de Gouw

‘De toegankelijkheid van het 
onderwijs is zo belangrijk  
dat dit niet mag gebeuren’

De redactie van Resource 

sprak 302 studenten aan 

in Forum, op de Leeuwen-

borch, de Dreijen, VHL in 

Velp en VHL in Leeuwar-

den. Van hen studeren er 

150 aan de hogeschool, 

147 aan de universiteit,  

5 studenten wilden niet 

meewerken. In totaal stu-

deren er aan Wageningen 

UR 6500 universitaire en 

4300 hbo-studenten.

We stelden hen één vraag: 

stel dat de basisbeurs 

wordt omgezet in een 

lening, hoe zou jij dat dan 

oplossen? Ze mochten uit 

zes antwoorden er een of 

twee kiezen: meer lenen, 

zuiniger leven, (meer) bij-

verdienen, bij de ouders 

aankloppen, sneller stude-

ren, of helemaal niet gaan 

studeren.

DE PEILING R
esource vroeg de afgelopen weken driehon-
derd studenten in Wageningen, Velp en Leeu-
warden hoe hun leven eruit zou gaan zien als 
de basisbeurs geen gift meer is, maar een le-
ning. De helft van de studenten kiest dan 
voor een bijbaantje of meer werken. Uit de 

persoonlijke toelichtingen blijkt dat dat ten koste zal gaan 
van bestuurs- en ander vrijwilligerswerk. Zo denkt één op 
de tien studenten sneller te gaan studeren, maar die stu-
denten zeggen er direct bij dat ze nu niet lanterfanten. Ze 
zouden er bijvoorbeeld niet meer voor kiezen om  hun stu-
die een jaar stil te zetten voor een full-time bestuursfunc-
tie bij een studentenvereniging.

Ook gaan ouders opdraaien voor een eventuele bezui-
niging op de basisbeurs: 43 procent zou zijn hand ophou-
den bij zijn ouders. Op de derde plaats komt lenen, en dat 
is opmerkelijk. De politieke partijen willen van de basis-
beurs een lening maken, maar de Wageningse student 
lijkt zich liever niet in de schulden te steken. Uit losse re-
acties blijkt dat sommige studenten opzien tegen een gro-
te schuld. 

Uit de peiling blijkt één opvallend verschil tussen ho-
geschool- en universitaire studenten. Als de basisbeurs 

een lening wordt, zal VHL aanzienlijk minder studenten 
krijgen. Vijftien procent van de VHL-studenten zou dan 
niet gaan studeren, tegen zeven procent bij de Wagening-
se universiteit. Dat is des te opmerkelijker omdat de poli-
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Jaap Sok, WU, Economie & beleid

‘Lenen is voor mij geen optie. Ik zou proberen meer te 
gaan bijverdienen. Op dit moment werk ik een halve dag 
in de week bij NSure, een Wageningse spin-off. Wanneer 
de beurs wordt afgeschaft, kan ik bijvoorbeeld vragen of ik 
meer kan gaan werken. 

‘Het zou jammer zijn als de basisbeurs verdwijnt, maar 
we zien niet meer wat we allemaal krijgen van de overheid. 
Een goede toekomst komt je niet aanwaaien. We mogen 
best wat voor onze toekomst doen. We leven in een land 
waarin burgers heel veel vragen en weinig geven. Soms 
moet je ook je verantwoordelijkheid nemen.’

Cornelia Langeveld, VHL Velp, Tuin- en Landschapsinrichting

‘Ik bouw nu al een schuld op van 22.000 euro; die wordt 
kwijtgescholden als ik mijn studie afmaak. Ik zou toch be-
ter gaan nadenken hoe en wat ik zou gaan studeren. Mis-
schien zou ik het wel in deeltijd doen, om daarnaast te 
kunnen werken. Anders heb je straks een heel grote 
schuld. Het duurt echt een aantal jaar voordat je die hebt 
afbetaald, en ik wil straks wel een huisje kunnen kopen.’

‘Ik wil ook tijd 
hebben voor mijn 

sport en sociale 
contacten’

Annemarie Baars, WU, Voeding en gezondheid

‘Ik zou bij mijn ouders aankloppen en bijverdienen, en als 
het dan nog moet meer gaan lenen. Ik zou wel blijven stu-
deren, denk ik. Tijdens mijn bachelor had ik een bijbaan, 
maar nu niet meer. De master is intensiever, en ik wil ook 
tijd hebben voor mijn sport en sociale contacten.’

Wim Paas, WU, Internationaal land- en waterbeheer

‘Voordat ik ging studeren, heb ik een jaar gewerkt. Als de 
basisbeurs verdwijnt, kan ik meer gaan interen op eigen 
vermogen of weer gaan werken.  Ik heb geen schuld nu, en 
dat wil ik zo houden. Studenten leven behoorlijk riant, vind 
ik. Ik hoor vaak van medestudenten dat ze voor een week-
endje naar allerlei Europese steden vliegen en ik zie ook 
de dure kleding die sommige studenten dragen. Dat zou 
best wat minder kunnen. De kantine van Forum vind ik te 
duur om elke dag heen te gaan. We zijn net naar de C1000 
geweest. We hebben een maïsbrood, smeerkaas, vleessa-
lade en twee Mona-toetjes gehaald. Drie euro negentig voor 
twee personen. ‘Nederland moet wel gaan voor een kennis-
economie. Als de overheid de kosten voor de basisbeurs 
investeert in het onderwijs, kan ik me er wel in vinden.’

‘Misschien zou 
ik wel in deeltijd 
gaan studeren, 
om daarnaast te 
 kunnen werken.’
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Studieschuld loopt snel op
Wat betekent het eigenlijk als de 

basisbeurs verdwijnt en je alles 
moet lenen? Op dit moment is de ba-
sisbeurs 266 euro. Een gemiddelde 
Wageninger die vijf jaar zo’n beurs 
ontvangt heeft dan 15.960 euro ont-
vangen. Maar de schuld is hoger, want 
er moet ook rente over worden be-
taald. Die rente is op dit moment 2,39 
procent. De schuld bedraagt dan on-
geveer 18.000 euro. Die berekening 
kun je zelf doen op de site van de 
Dienst Uitvoering Onderwijs, de vroe-
gere IB-Groep. 

Maar dan heb je alleen nog maar 
266 euro in de maand, de hoogte van 
de huidige basisbeurs. Daar kun je 
nog geen kamertje driehoog-achter 
van be talen. De bedragen lopen nave-
nant op als er meer wordt geleend. 
Een maximale volledige prestatie-
beurs (dus basis plus aanvullend) van 
505 euro in de maand, levert in het bo-
venstaande geval een schuld op van 

 ongeveer 34.000 euro. Te zijner tijd af 
te betalen in maandelijkse termijnen 
van zo’n 230 euro. En het kan nog veel 
erger, want de genoemde bedragen 
zijn ge baseerd op het huidige lage 
rentetarief van 2,39 procent.

De voorbeelden zijn fictief. Op dit 
moment bestaat de studiefinan-
ciering nog. Maar ook binnen dit stel-
sel lopen de schulden flink op. Dat 
blijkt uit een groot onderzoek van het 
Nibud. Studenten lenen volgens het 
Nibud steeds meer en weten nauwe-
lijks wat de consequenties zijn. De ge-
middelde studieschuld van studen-
ten die in 2008 hun studie afrondden, 
was vorig jaar 12.500 euro. De huidige 
eerstejaars zullen al op ruim 15.000 
euro uitkomen. En die trend zet door. 
Slechts vier van de tien studenten we-
ten bij benadering de hoogte van de 
rente op de studieschuld. Iets meer 
dan de helft weet niet dat de rente al 
loopt tijdens de studie. En zes van de 

tien studenten weten niet dat de stu-
dieschuld van invloed is op het verkij-
gen van een hypotheek.

Het Nibud gaat die onwetendheid 
te lijf met een online studieleenwij-
zer. Studenten krijgen daar voorgere-
kend wat er van hun eerste loon over-
blijft na aftrek van alle (vaste) kosten 
en de maandelijkse aflossing van de 
studieschuld. Neem de bovenstaande 
schuld van 34.000 euro. Van het eer-
ste salaris (1790 euro netto) blijft dan 
(na allerlei aannames over het uitga-
venpatroon) 129 euro over. Maar dan 
moet je bijvoorbeeld niet meer dan 47 
euro per maand aan kleding en schoe-
nen uitgeven.  

Enquête LSVB over afschaffen stufi: 

www.wiljijstufi.nl. 

Bereken je studieschuld:  

www.nibud.nl of  www.ib-groep.nl

STUDENTS FEAR DEBT

If the Dutch government 

carries out its threat to 

replace student grants 

with loans, many stu-

dents will do more part-

time work or go knocking 

on their parents’ doors 

more often. One thing 

few students want to do 

is take out big loans. 

They fear debt and some 

feel they borrow too 

much already. This came 

out of a Resource survey 

of students at Wagenin-

gen University and Van 

Hall Larenstein. Another 

strategy for some stu-

dents was to finish their 

degree courses faster, 

without taking any time 

off for extra-curricular 

activities such as run-

ning student clubs. Fif-

teen percent of the VHL 

students interviewed 

said they might drop out 

completely (against sev-

en percent of University 

students). This is remark-

able in view of the Dutch 

government’s ambition 

to keep higher education 

accessible and stimulate 

the knowledge economy. 

All the major political 

parties are behind the 

plan, which is expected 

to save the government 

one billion Euros.

The full story? 

resource.wur.nl/en

Bas Boterman, WU, Urban Environmental Management 

‘Ik zou wel blijven studeren, en bij mijn ouders aanklop-
pen om niet een heel grote schuld op te bouwen. Maar ik 
zou me wel volledig op mijn studie gaan richten. Vorig jaar 
was ik voorzitter van Argo; dat kostte me een heel jaar. Ik 
kreeg wel een beurs van de universiteit, maar dat weegt 
niet op tegen de kosten die je maakt. Ik vind niet dat ik 
mijn ouders ook nog met kosten voor dit soort extra activi-
teiten kan belasten.

‘Argo zal wel blijven bestaan, maar het zal veel moeilij-
ker worden om topsport op hoog niveau aan te kunnen 
blijven bieden. Het besturen van de vereniging, coachen 
en het doen van commissies kost allemaal erg veel tijd. Als 
studenten hun beurs verliezen voorzie ik dat ze al deze ex-
tra, maar erg leerzame activiteiten als eerste zullen laten 
vallen.’

Kitty Ludwig, VHL Leeuwarden, Diermanagement

‘Ik zou meer gaan lenen of eventueel mijn ouders vragen. 
Ik vind naschoolse activiteiten erg belangrijk en dat wordt 
lastiger als je ook een bijbaantje nodigt hebt, dat over het 
algemeen weinig toegevoegde waarde heeft voor je leer-
proces. Ik ben op het moment voorzitter van studenten-
vereniging Osiris en dat is een grote bijdrage aan mijn 
leerproces en ontwikkeling. Ik leer veel: verantwoordelijk-
heid, zelfstandig werken, met mensen omgaan, commu-
niceren. Straks in het bedrijfsleven heb je dat nodig. Zon-
der basisbeurs is de kans een stuk kleiner dat ik dit zou 
kunnen. En dat zou ik ontzettend zonde vinden. Iedere 
student moet de mogelijkheid krijgen om zich naast 
school verder te ontwikkelen door middel van buiten-
schoolse activiteiten.’
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BUIZERD 

Studente Tamara Bruinewoud bekijkt een buizerd. 

Eerstejaars Diermanagement leerden de afgelopen 

weken vogelsoorten herkennen bij Van Hall Larenstein 

in Leeuwarden, tijdens een inleiding in de ecologie. De 

hogeschool beschikt over een collectie van een twintig-

tal opgezette vogels. ‘Hier kun je makkelijk mee 

oefenen. Deze vogels vliegen tenminste niet weg’, 

aldus praktijkdocent Rik Plugers.    AB, foto: Fotobureau 

Hoge Noorden

BUZZARD

Student Tamara Bruinewoud examines a buz-

zard. As part of an introduction to ecology, first-year 

Animal Management students at Van Hall Larenstein in 

Leeuwarden learned to distinguish bird species last 

week. VHL has a collection of about twenty stuffed 

birds. ‘It’s easy to practise on them. At least they don’t 

fly away’, says lecturer Rik Plugers.              
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Op weg naar het 

PLUCHE 
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 ‘De gemeente-
raad kost drie à vier 
dagdelen per week. 
De hogeschool werkt 
goed mee. VHL heeft 
me buitengewoon 
verlof verleend, zo-
dat ik een dag min-
der in de week ga 
werken. De pensi-
oenpremie over die 
dag betalen VHL en 
ikzelf samen, elk de 
helft. Dat laatste 
hoeft VHL niet te 
doen, maar het mag 
wel volgens de cao.’

Met de gemeenteraadsverkiezingen van 3 maart in het verschiet, is ook bij 
sommige medewerkers van Wageningen UR de verkiezingskoorts uitgebroken. 
Vijf kandidaten op een verkiesbare plaats vertellen waarom ze een politieke 
nevenfunctie ambiëren.

tekst: Redactie / foto’s: Miesjel van Gerwen

Raadsleden krijgen een vergoeding voor 

hun werk die afhankelijk is van het aantal 

inwoners van de gemeente. Het ministerie 

van Binnenlandse Zaken hanteert daarvoor 

maximumtarieven, maar niet alle gemeen-

ten zijn ook daadwerkelijk zo gul voor hun 

volksvertegenwoordigers. Voor een gemeen-

te onder de 6000 inwoners bedraagt die 

vergoeding 206 euro per maand. Dat kan 

oplopen tot 2139 euro in de grote steden. 

Voor een gemeente van de omvang van Wa-

geningen geldt een maximumbedrag van 

872 euro. Daarnaast kunnen raadsleden 

aanspraak maken op een, eveneens varia-

bele, onkostenvergoeding van enkele tien-

tjes tot honderden euro’s per maand.

Hoe binnen Wageningen UR met het werk 

voor publiekrechterlijke colleges wordt om -

gegaan, varieert enigszins per bloedgroep.

Het parttime werk als raadslid zal voor me-

dewerkers van Wageningen UR in principe 

buiten werktijden moeten gebeuren. Als dat 

niet mogelijk is moeten er afspraken wor-

den gemaakt met de werkgever, over het 

opnemen van betaald of onbetaald verlof, 

en over het inhouden van eventuele vaste 

vergoedingen op het loon.

Bij het aangaan van een fulltime functie, als 

wethouder bijvoorbeeld, hebben medewer-

kers van Wageningen Universiteit recht op 

buitengewoon verlof, tenzij dat niet verenig-

baar is met de belangen van het werk. Over 

het eventueel terugkeren in de eigen functie 

moeten apart afspraken worden gemaakt.

Medewerkers van VHL en DLO hebben bij 

het aangaan van een fulltime functie in prin-

cipe geen recht op buitengewoon verlof. 

Een alternatief is ontslag op eigen verzoek, 

waarbij in sommige gevallen afspraken te 

maken zijn over een eventuele terugkeer.

VOOR WAT HOORT WAT

Bastiaan Meerburg (31), onderzoeker ziekten en plagen bij 

PRI, op plaats 4 van de VVD-lijst in Wageningen

‘De raadsvergoeding vormt voor mij niet de motivatie 
om mee te doen aan de gemeenteraadsverkiezingen. Als 
je het salaris per uur uitrekent, is dat totaal niet interes-
sant. Ik doe het vooral uit plichtsbesef. Ik wil meepraten 
over de inrichting van de lokale omgeving. Je kunt wel zeu-
ren als er iets misgaat, maar dan moet je niet zelf langs de 
kant blijven staan. Daarnaast heb ik op kosten van de ge-
meenschap gestudeerd. Zo hoop ik wat terug te kunnen 
doen.

‘Tijd is niet zo’n probleem. Ik heb de nodige ervaring 
als commissielid van de VVD en ook in mijn werk als we-
tenschapper moet ik snel de essentie uit stukken kunnen 
halen. Ik schrik wel terug voor het feit dat je zoveel uur in 
het stadhuis moet zitten. De beste ideeën krijg je toch als 
je op straat met mensen spreekt. 

‘Mijn thema heeft geen directe aansluiting met mijn 
werk. Als raadslid behartig je natuurlijk belangen over de 
hele breedte, maar ik richt mij specifiek op het onderwerp 
‘veiligheid’. Als commissielid heb ik bijvoorbeeld geke-
ken of de aanrijtijden van de brandweer naar de campus 
snel genoeg waren. 

‘Ik denk dat ik een goede kans heb om in de gemeente-
raad te komen. Ik sta op de vierde plaats op de lijst en vier 
zetels, dat is zeker haalbaar.’ 

Ben Schulte (55), beleidsmedewerker kwaliteitszorg en 

subsidieprojecten bij VHL in Velp, lijsttrekker GroenLinks in 

Westervoort

‘Vier jaar geleden ben ik begonnen als fractieassistent 
en sinds december zit ik in de raad, als vervanger. We heb-
ben twee zetels in de raad en een wethouder. Die hopen we 
weer te hebben na de verkiezingen. Ik wethouder? Nee, 
nog niet.

‘Jarenlang was ik lid van GroenLinks, zonder actief te 
zijn. Ik doe dit uit een soort plichtsbesef: mijn kwaliteiten 
inzetten waar die van pas komen. Mijn vaardigheden met 
kwaliteitszorg en projecten beoordelen, kan ik ook in de 
gemeente benutten. Is een project specifiek en realistisch 
en komt het de burgers ten goede? Maar natuurlijk wil je 
ook je idealen terugzien in de gemeentelijke politiek.
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rationeel en met mijn hart doorgeven. Eerst heb ik zelf ge-
studeerd, daarna kinderen opgevoed en toen voor mijn 
man gezorgd. Dat is nu voorbij, nu kan ik nog een aantal 
jaren maatschappelijk actief zijn.

‘Zo heb ik een platform voor vrouwen opgericht en heb 
voorgesteld dat de gemeente Renkum een fair trade-ge-
meente wordt. Dat betekent dat je zelf fair trade inkoopt, 
en uitdraagt dat eerlijke handel belangrijk is.

‘In mijn werk ben ik bezig de missie van Wageningen 
UR uit te dragen, zoals een gezonde leefomgeving. Dat is 
ook de portefeuille die ik straks krijg. Mijn achtertuin 
grenst aan een industriegebiedje, de Schaapsdrift. Bedrij-
vigheid vind ik erg belangrijk voor een gemeente, maar ik 
wil er ook voor zorgen dat het dorp leefbaar blijft. Op mijn 
eigen terreintje mag ik dat proberen in te vullen.’

Marco Verloop (46), onderzoeker informatiemanagement in 

voedselproductieketens bij het LEI, lijsttrekker SGP in 

 Veenendaal

De lokale krant 
riep hem in 2009 uit 
tot het beste raads-
lid van Veenendaal. 
Marco Verloop laat 
het artikel nog even 
zien. Niet om te po-
chen, maar om de 
argumentatie van de 
benoeming: Veenen-
daal is analytisch 
denkend, opbou-
wend kritisch en 
heeft een grote dos-
sierkennis, volgens 
de krant.

Verloop maakte 
tien jaar terug zijn entree in de Veenendaalse raad, waar 
hij sinds 2007 leider is van de vier man sterke SGP-fractie. 
Zijn geloof is zijn inspiratiebron. ‘Ik ervaar het als een 
groot goed dat ik de Bijbel als uitgangspunt kan gebrui-
ken. Wat mij drijft is de overtuiging dat de maatschappij 
beter af is als deze wordt ingericht volgens de Bijbelse nor-
men en waarden. Als je dat vindt, moet je in het bestuur 
van het openbare leven stappen. De SGP sluit het best bij 
mijn persoonlijke overtuiging aan.’

Verloop houdt ook van het spel. ‘Ik houd van een stevig 
debat, waarbij je alle middelen die er zijn kunt inzetten: 
een gedegen argumentatie, amendementen, moties, het 
reglement van orde. Maar wel op een zuivere manier.’

Zijn wetenschappelijke aanpak kenmerkt de politicus 
Verloop. De SGP zette openbare orde en veiligheid op de 
Veenendaalse politieke agenda, ondermeer door zelf op 
onderzoek uit te gaan en enquêtes uit te voeren. ‘Ik ben 
toch wetenschapper. Op die gestructureerde aanpak in de 
fractie heb ik nadrukkelijk mijn stempel gezet.’

Voor de komende vier jaar wil Verloop naast veiligheid 
inzetten op een ‘duurzaam gezond financieel beleid’. 
Concreet betekent dit bijvoorbeeld een herbezinning op 
de subsidies voor sport en cultuur. ‘Een groot deel van die 
kosten wordt nu door de gemeenschap gedragen. Ons uit-
gangspunt is dat gebruikers meer kunnen bijdragen dan 
nu het geval is.’ 

ELECTION FEVER

As the municipal council 

elections of 3 March ap-

proach, five Wageningen 

UR candidates are 

gripped by election fe-

ver. It is not easy to com-

bine politics with their 

jobs, but they all think it 

is doable. PRI researcher 

Bastiaan Meerburg (31) 

is standing for the con-

servative VVD party in 

Wageningen. He will fo-

cus on security issues.

VHL policymaker and ad-

ministrator Ben Schulte  

(55) leads the Green Left 

party in Westerfoort. He 

feels his experience with 

quality control and pro-

ject evaluations will 

stand him in good stead. 

Rien Bor (59) from Cor-

porate Communications 

enjoys local politics and 

is standing for the City 

Party in Wageningen. A 

former Labour Party 

member, he grew fed up 

with broken promises.

Marketing relations officer 

Hermien Miltenburg (56) 

of Corporate Communica-

tions seeks election for 

the Labour Party in Ren-

kum. Proud of being the 

first woman candidate, 

she hopes to turn Renkum 

into a fair trade town.

LEI researcher Marco 

Verloop (46) leads the 

SGP in Veenendaal, 

where a local paper 

named him the best 

counsellor of 2009. His 

bible is... the Bible: he 

would like to see a so-

ciety based on biblical 

values.

The full story? 

resource.wur.nl/en

Rien Bor (59), marketing internationaal onderwijs bij 

Corporate Communicatie, plaats 2 Stadspartij in  

Wageningen 

‘Je moet iets te-
rugdoen voor de 
maatschappij, dat is 
me met de paplepel 
ingegeven. Of dat nu 
als vrijwilliger is bij 
de voetbalclub, in de 
zorg, op school of 
bijvoorbeeld in de 
gemeenteraad. Ik 
vind politiek boven-
dien erg leuk, zeker 
lokale politiek. Je 
controleert het be-
tuur en praat mee 
over heel concrete 
zaken die mensen 
direct aangaan.

‘Zeker in een grote fractie is de hoeveelheid werk te 
doen. Het kost me gemiddeld twee avonden in de week, 
plus voorbereidingstijd in het weekend. Natuurlijk moet 
je daarnaast links en rechts in Wageningen af en toe je 
 gezicht laten zien. Meestal gaat dat goed samen met mijn 
werk. Daarvoor moet ik wel veel in het buitenland zijn, 
maar die reizen kan ik grotendeels zelf plannen, dus ik 
hoef nauwelijks verstek te laten gaan bij de raad.’

Bor staat tweede op de kandidatenlijst van de Stadspar-
tij Wageningen. In 1998 maakte hij voor de PvdA zijn en-
tree in de Wageningse gemeenteraad. ‘Na de landelijke 
verkiezingen heb ik mijn lidmaatschap opgezegd. Ik had 
genoeg van de gebroken verkiezingsbeloften bijvoorbeeld 
over Uruzgan, de JSF, het onderzoek naar Irak, de aanpak 
van de topinkomens en het in tact laten van de AWBZ. Na-
dat ik was aangeschoven bij de Stadspartij heeft ook een 
collega van de SP die ommezwaai gemaakt. We zijn nu dus 
met zijn vieren, terwijl de Stadspartij aanvankelijk maar 
twee zetels had. Ik reken nu op drie, en hoop op vier ze-
tels.’

Hermien Miltenburg (56), relatiemarketeer Corporate 

Communicatie, plaats 3 PvdA in Renkum 

‘Op de middelbare school was ik al bezig met een leer-
lingenparlement en 
bij Wageningen UR 
met de medezeggen-
schap. In Renkum 
ben ik nieuwkomer 
en ik ben meteen de 
eerste vrouw; daar 
ben ik echt heel trots 
op.

‘Ik zie het raads-
werk als een passie 
en een maatschap-
pelijke verantwoor-
delijkheid. Ik ben 56 
jaar, heb veel mogen 
leren en wat ik ge-
leerd heb kan ik nu 
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de schermen aan de orde van de dag

Prof. Hans Bruyninckx van de Katholieke Universiteit 
Leuven schetst een ontluisterend beeld van de klimaat-
conferentie van Kopenhagen, tijdens zijn gastcollege op 
10 februari in Wageningen. ‘Het was echt ondraaglijk 
frustrerend. De Belgische delegatie vergaderde elke och-
tend rond zeven uur. Om acht uur was er een EU-briefing, 
en om negen uur begonnen officieel de COP-vergaderin-
gen. Maar meestal kwamen de delegatieleden pas na tie-
nen binnen. Het vaststellen van de agenda was een eerste 
procedureel obstakel. De G77, een groep van ongeveer 
130 ontwikkelingslanden, en China konden er dikwijls 
niet mee instemmen en na een paar uur van discussies 
werd de vergadering dan geschorst. In een informele bij-
eenkomst werden de agendaproblemen verder bespro-
ken. Maar informele vergaderingen worden niet vertaald. 
Een Russische gezant beklaagde zich in het Russisch dat 
hij vertaling wilde. Daarop stond een Senegalese gezant 
op om in het Frans om vertaling te vragen. En zo ging het 
maar door.’

BELOFTES DOEN

Uit dit soort spelletjes valt op te maken hoe weinig wil er 
was om een akkoord te bereiken in Kopenhagen. ‘De VS 
hebben zich in alle officiële besprekingen stilgehouden, en 
geen enkele constructieve bijdrage geleverd. Wel hebben 
ze achter de schermen onderhandeld en waren ze steeds 
zichtbaar in de pers. In wezen kán de VS geen beloftes 
doen, vanwege hun binnenlandse politiek. De Senaat moet 
namelijk akkoord gaan. Maar senatoren, twee per staat, 
vertegenwoordigen vooral de lokale belangen. Produceert 
die staat olie of steenkool, dan stemt de senator vaak te-
gen bindende klimaatdoelstellingen. Een minderheid in 
de VS kan zo internationale afspraken tegenhouden.’

‘Als de VS geen toezeggingen doen, doet China dat ook 
niet. Punt. Verder was China absoluut afwezig tijdens de 
vergaderingen, en onderhandelde alleen achter de scher-
men. Tijdens de conferentie opereerde China vooral via 
de G77. Soedan had het woordvoerderschap van de G77, 
maar interventies over rechtvaardigheid en transparantie 
klinken niet bepaald overtuigend uit die mond.’

IJZEREN GORDIJN

‘De EU wilde een leidende rol tijdens Kopenhagen. Ze wil-
den hun ervaring van de afgelopen jaren inzetten om dui-
delijke afspraken te maken en regels vast te stellen. Het ei-
genbelang van Europa is hier dat het vooroploopt en tot 
een ‘level playing field’ wil komen voor de Europese indus-
trie. De omstandigheden in Kopenhagen waren goed, met 
Zweden als EU-voorzitter en Denemarken als voorzitter 
van de conferentie. Maar in de eerste week van de confe-
rentie was de EU nog intern verdeeld. Het oude IJzeren 
gordijn wordt nu weleens het ‘groene gordijn’ genoemd, 

LEZINGENSERIE

Het college van Bruyninckx maakt deel uit van een 

lezingenserie van de leerstoelgroep Milieubeleid.

Het volgende Environmental Governance Seminar is op 

25 maart. Spreker is Maarten Hajer. 

www.enp.wur.nl.

IN KOPENHAGEN ONTBRAK POLITIEKE WIL

vanwege de verschillende standpunten van West-Europe-
se en Oost-Europese landen. Bovendien had Europa geen 
idee hoe andere partijen binnen te halen.’

‘De procedures waren eindeloos en in de tweede week 
gingen de onderhandelingen drie nachten achter elkaar 
door. Onderhandelaars hadden wallen onder de ogen en 
zagen lijkbleek. De politieke wil om iets te bereiken was er 
niet. Het was echt ondraaglijk frustrerend. Op de allerlaat-
ste dag, buiten de conferentie, kwamen China, de VS, In-
dia, Brazilië en enkele andere landen tot een document 
van tweeënhalve pagina. De EU zat ondertussen in verga-
dering, buitenspel gezet! De frustratie en ontgoocheling 
waren enorm. Sommige onderhandelaars konden hun 
emoties nauwelijks bedwingen.’

MEXICO

Bruyninckx is niet alleen gefrustreerd over Kopenhagen, 
ook voor de toekomst is hij pessimistisch. ‘Eind 2010 is de 
volgende klimaatronde in Mexico, volgens sommigen de 
laatste kans voor een nieuw groot klimaatverdrag. In de VS 
wordt een klimaatvijandelijker congres verwacht. China 
lijkt ook niet van plan om een andere houding aan te ne-
men. En Europa moet een nieuwe strategie bedenken, 
maar dat speel je niet zomaar klaar in een paar maanden. 
De belangrijkste reden voor optimisme is dat er in de sa-
menleving meer beweegt dan in de onderhandelingen 
tussen landen.’   Nicolette Meerstadt

FRUSTRATING 

 COPENHAGEN

Endless disputes about 

the agenda and behind-

the-scenes deals. That is 

how Leuven Professor 

Hans Bruyninckx looks 

back on the Copenhagen 

climate conference: ‘Un-

bearably frustrating’. The 

Belgian delegate saw a 

lack of political will to 

reach a climate agree-

ment. If the US would 

not play ball neither 

would China. On the last 

day the EU countries 

were sidelined while 

they were in a meeting. 

He gave his views in a 

lecture in the Environ-

mental Policy chair 

group.

The full story? 

resource.wur.nl/en

In de tweede week gingen de onderhandelingen drie nachten achter elkaardoor.



KLIMAATONDERZOEKERS 
verliezen geloofwaardigheid 

Pier Vellinga
hoogleraar Aardwetenschappen en klimaatverandering

‘De minister en de Kamerleden reageerden nogal overdre-
ven op fouten in het IPPC-rapport. Ik schrok van de heftig-
heid en het hype-achtige van de reacties, waarbij zelfs per-
sonen werden aangevallen. Het is verontrustend dat de 
politiek nu zomaar beleid ter discussie stelt, waar dertig 
jaar onderzoek aan ten grondslag ligt. Dit illustreert ook 
de twijfel die er maatschappelijk bestaat nu klimaatmaat-
regelen financieel pijn gaan doen. 
Als wetenschappers moeten we echter ook de hand in ei-
gen boezem steken. De fouten hadden niet gemaakt mo-
gen worden, we moeten nog beter en nog zorgvuldiger 
werken. Door de belangen die spelen is de discussie agres-
siever geworden. Het is niet duidelijk wat dit voor conse-
quenties voor toekomstig onderzoek heeft. Veel zal afhan-
gen van het smelten van de ijskappen. Dat is een gekke ge-
waarwording: onze geloofwaardigheid hangt nu af van de 
kortetermijngrillen van het lokale klimaat. Terwijl de es-
sentie van onze boodschap juist gaat over de risico’s voor 
het wereldklimaat op termijn van dertig tot honderd jaar. 
Als er nu ijs op het IJsselmeer ligt, zijn wij de gebeten 
hond. 
Ik denk dat wetenschappers verder in hun schulp zullen 

kruipen, maar het is juist nu belangrijk onze kennis nog be-

ter uit te leggen. Debat over de kwaliteit van ons onder-
zoek is niet erg, maar ik hoop dat dit niet ten koste gaat 
van het debat over CO2-vermindering.’ 

Salomon Kroonenberg
emeritus-hoogleraar Geologie (TU Delft)

‘De fouten in de IPCC-rapporten stellen zonder uitzonde-
ring de zaken ernstiger voor dan ze zijn. Dat geeft voor mij 

aan dat er opzet in het spel is en er doelbewust is overdre-

ven. De samenstellers van het rapport zijn erg creatief om-
gegaan met de wetenschappelijke feiten. Er zijn er veel ci-
taties van grijze literatuur, zonder wetenschappelijke sta-
tus. Vervolgens wordt een samenvatting gemaakt voor be-
leidsmakers, waar politici dan weer aanmerkingen op 
kunnen maken. Maar ik heb het grootste probleem met 
de wetenschap zelf. Climate gate heeft aangetoond dat 
vooraanstaande wetenschappers kritiek op de CO2-hypo-
these doelbewust buiten de deur houden en dwarsbomen. 
We kunnen geen klimaatbeleid voeren, daarvoor weten 
we domweg niet goed genoeg hoe het werkt. Ik ben ervan 
overtuigd dat de zonneactiviteit erg belangrijk is, maar 
ook hiervoor geldt: we snappen niet waarom. Ik vind dat 
we ons moeten richten op problemen waar we wel wat aan 
kunnen doen, zoals ontbossing. Hiervan weten we zeker 
dat dit door menselijk handelen wordt veroorzaakt. Wage-
ningen zou zich niet zo moeten prostitueren door achter 
de klimaatgeldpot aan te rennen, maar zich richten op re-
levantere zaken.’ 

Bert Holtslag
hoogleraar Meteorologie 

‘Er was erg veel gedoe over bepaalde onderdelen van het 
IPCC-rapport. Dit werd opgeklopt door sommige persbe-
richten en nog eens versterkt door enkele politici. Dit komt 

volgens mij doordat bepaalde groepen belang hebben bij 

een ongeloofwaardig rapport. Als de mens invloed heeft op 

het klimaat en je wilt dat beperken, dan zul je namelijk wel 

wat moeten doen en dat kost geld. Ik ben er zelf als atmo-
sfeeronderzoeker van overtuigd dat de atmosfeer op-
warmt en dat de mens daarin een belangrijke rol speelt. 
Dat wil zeker niet zeggen dat we alles begrijpen. Het IPCC 
probeert dit allemaal in kaart te brengen. Bij het samen-

Politici zijn verontwaardigd nu er fouten staan in de rapporten van 
het Intergovernmental Panel on Climate Change. Slecht nieuws voor 
klimaatwetenschappers. Hebben zij hun geloofwaardigheid verloren?

tekst: Hans Wolkers / foto: Imageselect
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stellen van zo’n rapport wordt er veel heen en weer ge-
stuurd tussen auteurs en reviewers, vaak onder grote 
druk. Dat er dan slordigheden in de tekst ontstaan is erg 
jammer, maar ook begrijpelijk. De fouten zijn geen reden 
om nu met modder naar het hele rapport te gooien. 
Die fouten zijn wel vervelend. Mijn schoonvader vroeg me 
onlangs nog: ‘Bert, is die klimaatopwarming allemaal wel 
echt?’ Het straalt negatief af op ons als klimaatonderzoe-
kers. Er lijkt iets fundamenteels mis te zijn met de geloof-
waardigheid van de wetenschap. Daarom heb ik ook de 
open brief van de Nederlandse klimaatonderzoekers on-
dertekend. Het was hoog tijd dat er een tegengeluid kwam 
tegen alle onzin die is uitgekraamd.’

Gatze Lettinga 
emeritus-hoogleraar Milieutechnologie

‘De fouten in het IPPC rapport worden te veel aangedikt. 
Fouten maken is haast onvermijdelijk. Toch vind ik de 
claim dat de hoofdconclusies van het IPPC-rapport juist 
zijn zeer discutabel. IPPC-mensen denken dat ze de wijs-
heid in pacht hebben, maar buiten deze groep zijn er veel 
wetenschappers die de conclusies van het rapport terecht 

ter discussie stellen. IPPC suggereert dat we door een 
CO2-vermindering het klimaat in de hand kunnen hou-
den. Ik vind dit belachelijk en zeer pretentieus. Geen ster-
veling begrijpt een zo complex systeem als het klimaat, 
laat staan dat ‘we’ het simpelweg zouden kunnen contro-
leren. 
Alarmisten en sceptici moeten veel meer met elkaar in dis-

cussie gaan. De alarmisten durven dat echter niet echt aan, 

lijkt het; ze leggen (vaak hautain) de kritiek naast zich neer. 

Ik vind dat blamerend. 
Er moeten wel urgent dingen veranderen, en ik denk dat 
er dankzij climate gate een soort omslag kan plaatsvinden: 
plotseling ziet men dat er iets wezenlijks niet klopt. Dit 
moet nu niet doorslaan naar de andere kant. Met IPPC-
mensen ben ik het helemaal eens dat er aan duurzaam-
heid gewerkt moet worden, maar dit moeten we niet be-
reiken via klimaathysterie. Wageningen zou zich veel 
meer moeten richten op wezenlijke wereldproblemen, zo-
als het fnuikend gebrek aan sociale zekerheid, de uitzicht-
loze armoede van miljarden. We moeten bijvoorbeeld een 
mens-, dier- en landschapsvriendelijk moderne landbouw 
en milieuzorg van de grond zien te krijgen.’  

CLIMATE-GATE DEBATE 

There were a couple of 

big mistakes in the IPCC 

report on climate 

change. Is that the end of 

the credibility of climate 

science? Resource asked 

several Wageningen ex-

perts. Climate change 

Prof Pier Vellinga thinks 

the concerns have been 

hyped up, but are worry-

ing if they lead to less 

action on CO2 emissions. 

Meteorologist Prof Bert 

Holtslag agrees and says 

it is hard to produce such 

a massive overview with-

out a couple of errors. 

But geologist Prof Salo-

mon Kroonenberg at 

Delft thinks the IPCC 

writers were a bit too 

‘creative’ with the facts. 

He says Wageningen 

should stick to solvable 

problems like deforesta-

tion. Environmental tech-

nology Prof Gatze Lettin-

ga thinks there is too 

much fuss about the mis-

takes, but the IPCC does 

not have a monopoly on 

the truth either. ‘Climate 

gate’ might help us get 

our priorities right: 

tackl ing sustainability by 

tackling social security 

and global poverty.

The full story? 

resource.wur.nl/en

Gletsjer op de Mount Everest, Himalaja. Volgens een samenvatting in een IPCC-rapport zou deze al in 2035 gesmolten zijn, in 

plaats van in 2350.
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ANTIPATHY TO HOMEOPATHY  

Liesbeth Ellinger, a vet, is alarmed 

by Huub Savelkoul’s ‘mediaeval’ 

rejection of evidence that homoe-

opathy works in pigs on the 

grounds that ‘we cannot explain it’ 

(Resource 12). Scientists must 

stick to the observable facts, she 

says, and answers Savelkoul point 

by point. She appeals to readers to 

read the research findings for 

themselves and not be swayed by 

the anti-homoeopathy lobby. 

Full letters? resource.wur.nl/en 

Hokjesdenken

Verbolgen waren ze, de puzzelaars 

van Asserpark 6A. In het vorige 

nummer waren we hen vergeten te 

noemen, ze stuurden direct een 

foto op (zie Prikbord, p.27). ‘Verza-

digd vet’ was nu de oplossing. 

Ook ingestuurd door: Hanneke 

Pompe & Gosse Schraa, Ditje van 

der Vossen, Cees Niemeijer, Dijk-

graaf afdeling BGB, ‘Het Noaber-

schop’ & W.S.S.F.S., Marianne van 

der Gaag, Mariëtte Broers, Paal, 

Koen, Jeroen, Linde, Linda, Coretta 

en Houdini van Droef 39, Koen & 

Annet, Jeroen Berg, John Cone, Re-

née & Susan van der Salm, Ies Bos, 

Gert-Jan Steeneveld, Rikus, Sven 

en Joost, Lisette Groeneveld-Ver-

vloed, Froukje de Boer, Arnoud Ca-

rol, Afdeling 7A van Dijkgraaf, Sig-

rid Dassen, Lenie Trouw, Dieuwer-

tje de Vries en mede-eerstejaars 

van het vak Bodem Water 2...

Horizontaal

1. Vreemdelingenopvang   5 Dat 

U2  5 Cancellara is een hele goede  

6 Splijt de aarde  7 Stijl van Charlie 

Parker en Art Blakey  8 Sinds 1980 

weduwe  9 Die noot is bij de pinken  

10 Vergadert in Straatsburg of 

Brussel  11 Hangt nauwelijks meer 

in cafés rond  12 6 juni 1944  14 

Afrikaans voetbalkampioen  15 __ 

atque __ (van weerskanten)  20 Uit 

koraal opgebouwd gebied  23 Broer 

van Jermaine, Jackie, Marlon, Ran-

dy en Michael  25 Kan vol, half of 

nieuw zijn  26 Toelage die gaat ver-

dwijnen  28 Past voor Parade of +  

29 Heeft de gewenste omvang  30 

Dahl of Amundsen  31 Hoe kom je 

__?  33 Lichaamsdelen om te kletsen  

34 Vertel, hoe ging het?  35 Nauw-

keurige plaatsbepaler  36 Honden-

commando  37 Tussen Hendrik en 

Ambacht  38 Kereltje  43 Kwali-

teitsaanduiding (maar niet voor 

restaurants).

Stuur de groene letters voor don-

derdag naar hokjes@wur.nl, de 

 oplossing staat donderdag op 

 resource.wur.nl  

post

OOK EEN MENING? Mail je reactie 

naar Resource@wur.nl. 

HOMEOPATHIE
Met stijgende verbazing lees ik het 

artikel over de biggendiarree studie. 

De studie is  een degelijk opgezette 

randomized controlled trial. Was deze 

studie opgezet met een ‘gangbaar 

medicijn’ dan zou de pers zonder 

meer lovend geweest zijn. Maar… de 

(zeer) significante resultaten (p < 

0,0001!) zijn behaald met een ho-

meopathisch middel. HELP! Alle 

hulptroepen worden ingeroepen om 

de resultaten zo gauw mogelijk on-

der tafel te vegen! Straks wordt de 

Wageningse universiteit weer beticht 

van onderzoek naar kabouters! Dus 

wat gebeurt er? Huub Savelkoul mag 

vertellen waarom het niet klopt.

‘Ondanks dat er wel meer bewezen 

klinische effecten van homeopathi-

sche middelen zijn, kan het niet wer-

ken, want WIJ KUNNEN NIET VERKLA-

REN HOE HET WERKT.’ Dit is een 

nogal middeleeuwse opvatting. Ge-

lukkig blijven chemici en atoomfysici 

gewoon kijken naar de feiten, en is 

inmiddels allang herhaaldelijk aan-

getoond dat zeer sterke verdunnin-

gen een meetbare en reproduceerba-

re verandering aan het water geven. 

Twee: het einde zou zoek zijn als het 

lichaam continu op niet aanwezige 

stoffen moet reageren. Zinloze op-

merking, Savelkoul heeft geen idee 

van het werkingsmechanisme van ho-

meopathie, en waarover je niets 

weet, kun je beter zwijgen.

Vervolgens legt Savelkoul uit hoe de 

ONDERZOEKERS denken hoe het mid-

del werkt, namelijk op de antistoffen 

in de melk, en dat zou niet nodig 

zijn, want daardoor wordt de biggen-

diarree niet beïnvloed. FOUT. De on-

derzoekers nemen niets aan over an-

tilichamen in de melk. De 

onderzoekers realiseren zich uitste-

kend, dat er nog veel onbekend is 

over de precieze werking van de ho-

meopathie, dus daarover doen ze he-

lemaal geen uitspraken.

Vier: er wordt gegoocheld met getal-

len. Met meer zeugen maar met min-

der biggen zou het onderzoek beter 

worden? Aparte opvatting. Ook kriti-

sche epidemiologen van de Faculteit 

Diergeneeskunde, waar men meestal 

alles wat alternatief riekt bestrijdt, 

waren lovend over dit onderzoek!

In een tijd waar steeds duidelijker 

wordt dat we de aarde, onze planten 

en dieren en onszelf aan het vergifti-

gen zijn, is het van groot belang dat 

we zoeken naar oplossingen. Dit on-

derzoek is daar een mooi voorbeeld 

van, dus ik zou u willen uitnodigen 

het onderzoek zelf te lezen, en er uw 

eigen mening over te vormen.

Liesbeth Ellinger, dierenarts

“Het is inherent aan de hedendaagse 

journalistiek dat een gevraagde reac-

tie slechts beknopt kan zijn waar-

door veel van de kenmerkende we-

tenschappelijke nuancering verloren 

gaat. Dat het deze schrijfster kenne-

lijk niet is gelukt om de essentiële 

punten van mijn kritiek uit mijn reac-

tie te destilleren is tot daar aan toe. 

Ik ben niet a a priori tegen homeopa-

thie, het onderzoek heeft zijn goede 

kanten, maar het was niet dubbel-

blind en er zijn confounding factoren. 

En als het zo’n goede studie is, waar-

om deze dan niet in  Nature gepubli-

ceerd maar in het tijdschrift Homeo-
pathy? De ongenuanceerde reactie 

vol van vooringenomenheid van deze 

homeopathische dierenarts blok-

keert bij voorbaat elke mogelijkheid 

tot verdere ontwikkeling en onder-

zoek om dit vakgebied te voorzien 

van een broodnodige wetenschappe-

lijke basis. Cést le ton qui fait la mu-

sique. Wat een gemiste kans!”

Huub Savelkoul, Celbiologie en 

immunologie
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22 >> post / puzzel

sportcomplex kan de toeloop niet 

meer aan (2+7)  13 Mislukte top 16 

Muziekdrager  17 In Delft, Eindho-

ven of Twente  18 Boterachtig  19 

Slangen om de nek van mooie da-

mes  21 Als bijv.  22 Politicus Wal-

ter of schrijfster Elsbeth  24 Hoofd-

stedelijk wetenschapsmuseum  26 

__ Arrow, vliegmachine in dienst 

van het klimaatonderzoek  31 __ Ja-

mes, blues- en soulzangeres  32 

Het __ adagium ‘Ieder is zichzelf het 

naast’  35 Populaire partij binnen-

in Wageningen UR  39 Kortom, het 

is grof  40 Rivier in 42 horizontaal  

41 Steun voor nieuwe WU-studen-

ten  42 Laars  44 Nevenaandachts-

punt van onderzoeksassistent He-

len Goossen  45 Muziekdrager  46 

Zijn een bedrijf op het spoor    

Verticaal

1. Bewijs in een toneelstuk  2 Ver-

andert wegbermvegetatie  3 Club 

waar 45 horizontaal uit voortkwam  

4 Megahit van Metallica dan wel 
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‘Er gaat hier maar zelden iets de prullebak in’

>> HELEN + SPEELGOED
Helen Goossen, onderzoeksassistent PRI

Ze houdt van speelgoed, maar is niet echt een ‘spelle-

tjesmens’. ‘Ik vind het gewoon heel erg leuk als een 

stuk speelgoed gebruikt blijft.’ Hergebruik is de insteek 

van tweedehands speelgoedwinkel Harlekijn in Renkum 

(Groenweg 12). Helen Goossen steekt er al jaren vrij-

willig een halve werkweek in om de boel draaiende te 

houden. De winkel fungeert als een soort marktplaats 

voor afgedankte speeltjes. Open: dinsdag van 18.30-

21.00 uur, www.harlekijnrenkum.tk.    RK / Foto: Guy 

Ackermans

NOT MUCH GETS THROWN OUT HERE’

She likes toys, but is not really a ‘ games per-

son’. ‘I just really like to see a toy going on being 

used.’ Recycling is the driving principle behind sec-

ond-hand toyshop Harlekijn in Renkum (12 Groen-

weg). For five years, Helen Goossens , research assist-

ant at PRI, has spent half a day a week as a volunteer 

there to help keep it going. The shop is a sort of mar-

ketplace for disused toys. Open: Tuesdays from 18:30 

to 21:00 hours. www.harlekijnrenkum.tk. 
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Table talk
I am a PhD student in Wageningen University and this is my fourth month in the Netherlands.  
Last Friday evening I attended the New Year’s dinner in our group. It was the first time I felt strongly the differences 
 between the eating customs in the Netherlands and China.

First, the seating arrangements are different. In 
China, seating arrangements abide by the rules of ‘left 
and eastern seats honored’ and ‘seats facing the gate 
honored’. We can distinguish the relationship between 
the host and guests according to the distance between 
their seats. The seat closer to the host is more respect-
ed. If you are the host, you should arrive early and wait 
for your guests at the door, and lead them to their 
seats. The guest should follow the host. In China, peo-
ple always sit around a round table. But in the Nether-
lands, people can sit anywhere they want, and they of-
ten eat at a long table.

Second, the talk during the dinner is different. In 
China, all the guests will listen very carefully to the 
host and give some response or comments at an ap-
propriate time. In the Netherlands, people will form 

small groups to talk about something they like. When 
you are in this atmosphere, it drives you crazy. Every-
body wants to say something and it is so noisy that 
sometimes you cannot hear clearly. 

In both countries several courses are served. But af-
ter a Chinese dinner, guests should not leave the din-
ner table before the host suggests that the meal is over. 
In this respect, people in the Netherlands maybe have 
more freedom.  Xiangdan Meng, PhD student in Rural 

 Sociology Group of Social Sciences Department

Do you have a nice anecdote about your experience of 

going Dutch? Send it in! Describe an encounter with 

Dutch culture in detail and comment on it briefly. 

300 words max. Send it to resource@wur.nl

  OOSTERSE 

STOELEN IN EERE

Dat het protocol rond een 

diner heel anders is in 

Nederland dan in China 

werd laatst duidelijk tij-

dens een Nieuwjaars-

diner. Als gast in China is 

je aangewezen zitplaats 

een weerspiegeling van je 

relatie met de gast heer. 

Er zijn veel regels: ‘linkse 

en oosterse stoelen zijn 

in eere’, en ‘stoelen 

tegen over de deur zijn in 

eere’. Alle gasten luiste-

ren aandachtig naar de 

gastheer. Niemand staat 

op totdat hij aangeeft dat 

het feest over is. Wat lijkt 

een Nederlands diner een 

zooi als je dit gewend 

bent. Zitten waar je wilt, 

kletsen door elkaar, zelf 

weten wanneer je naar 

huis gaat... Nederlanders 

zijn wel erg veel vrijheid 

gewend.     

IL
LU

S
T

R
A

T
IE

: 
H

E
N

K
 V

A
N

 R
U

IT
E

N
B

E
E

K



18 februari 2010    — RESOURCE

student << 25

BONGERD UNDER 

 PRESSURE

The yoga course is full in 

five minutes, football 

goes on past midnight 

and fitness classes can 

involve more waiting 

than exercising. The 

Bongerd Sports Centre is 

bursting at the seams 

due to rising student 

numbers. Facilities and 

Services did not want to 

finance expansion so 

Thymos Sports Founda-

tion is taking the prob-

lem to the Executive 

Board. A letter outlining 

problems and proposals 

has been signed by both 

the employees’ and the 

student council. Thymos 

wants to build on three 

new rooms and take on 

new staff equivalent to 

one full-time teacher. If 

the board does not play 

ball, Thymos has other 

strategies up its sleeve.

The full story? 

resource.wur.nl/en
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De nieuwe cursus yoga is binnen 

vijf minuten volgeboekt en 

fitness is soms meer wachten 

dan sporten. Het universitair 

sportcentrum barst uit zijn 

voegen door de gestegen stu-

dentenaantallen. De raad van 

bestuur bekijkt het probleem, op 

aandringen van sportstichting 

Thymos. 

‘Het facilitair bedrijf wilde geen 
geld vrijmaken om het ruimtepro-
bleem op te lossen, dus zijn we 
zelf naar de raad van bestuur ge-
stapt’, vertelt Ruben Wester van 
Thymos. De brief met knelpunten 
en oplossingen die de sportstich-
ting schreef, is mede ondertekend 
door de centrale medezeggen-
schap en de studentenraad. 

De universiteit gebruikt het 
sportcentrum nog als visitekaart-
je, maar als extra ruimte en man-
kracht uitblijven, is de glans er 
volgend jaar echt wel af. Wester: 
‘De rek is eruit. Je kunt geen inter-
ne competitie om vijf uur laten be-

ginnen als de colleges tot kwart 
over vijf duren.’ Voor squash moet 
je je lang van tevoren inschrijven, 
en wil je een cursus volgen, dan 
moet je meteen toeslaan als de in-
schrijving start. 

LEDENSTOP

Studentenvolleybalvereniging 
 WaHo heeft een ledenstop inge-
steld omdat ze niet genoeg trai-
ningen kan aanbieden. Vooral bij 
de dames was meer vraag dan 
plek. Op de wachtlijst staan zo’n 
tien vrouwen, meldt secretaris 
Marieke van der Heiden. ‘Maar ve-
len zijn al gaan kijken bij een an-
dere vereniging.’ Volgend seizoen 
moet WaHo noodgedwongen haar 
thuiswedstrijden op vrijdagavond 
afwerken, in plaats van op dins-
dag. ‘We zijn bang dat we daar-
door competitiespelende leden 
gaan missen, omdat jongerejaars 
in het weekend naar huis gaan’.

Om de problemen op te lossen, 
zouden er volgens Thymos twee 
kleine zalen voor cursussen en 

een extra fitnessruimte bovenop 
de huidige zaal moeten worden 
gebouwd, wat beide binnen het 
bestemmingsplan zou passen. 
Daarnaast is er een voltijdbaan 
aan docentenuren extra nodig. 

ACTIES

Tijs Breukink van de raad van be-
stuur liet het centrale medezeg-
genschapsorgaan op 10 februari 
weten dat de problemen op het 
sportcentrum bij hen bekend zijn. 
‘We brengen nu de situatie in 
kaart en zullen tijdelijke en struc-
turele oplossingen bekijken.’ La-
ter in februari of in maart komt de 
raad van bestuur erop terug. ‘Maar 
de financiële middelen van de uni-
versiteit zijn schaars’, waarschuw-
de Breukink vast.

Wester hoopt nu vooral dat ze 
opschieten. Als een bevredigend 
antwoord uitblijft, liggen wat 
 Thymos betreft acties in het ver-
schiet.  Yvonne de Hilster

‘Als extra ruimte en mankracht uitblijven, is de glans er echt wel af’

DRINGEN op de Bongerd

‘I don’t really 
have a choice, 
do I?’
Minister Cramer, p26
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Milieuminister Jacqueline Cramer in discussie met Martin Scholten.

26 >> student

RESOURCE    — 18 februari 2010

‘HALLO AARDE, OVER’
Zijn wij alleen? Die vraag houdt het SETI-project, de zoektocht naar 

 intelligent buitenaards leven, al een kwart eeuw bezig. 

Met www.SETIQuest.org kan iedereen nu meezoeken. Gezellig, met z’n 

allen. Zijn we hier in ieder geval niet alleen. 

GOED ZAAD 
Wil je de kwaliteit van je zaad testen, dan moet je nu nog je best doen in 

een plakkerig ziekenhuiskamertje. Maar binnenkort kan dat comfortabel 

in je eigen huis. Bij de Universiteit Twente zijn ze bezig met een thuis-

spermatest. Onderzoekers maken een apparaat met een chip en een scan-

ner. Over twee jaar is hij klaar.

Cramer voor het blok
Milieuminister Jacqueline Cramer 

toert met een fl itsende show 

langs Nederlandse universiteiten 

om studenten uit te nodigen ‘de 

groene toekomst’ vorm te geven. 

In Wageningen moest Cramer zelf 

aan de bak: student Christopher 

Baan zette haar voor het blok 

met een intentieverklaring voor 

duurzaam onderwijs.

Cramers Greenovator Tour bestaat 
uit avondjes met gelikte, korte pre-
sentaties over duurzame innova-
ties, waaronder Wageningse ont-
dekkingen, zoals energie uit plan-
ten en een nieuwe sojastructuur 
die op vlees lijkt. Ook sample-
artiest Eboman werkt mee. Hij 
noemde recycling zijn corebusi-
ness - omdat hij andermans mu-
ziek hergebruikt.

Kreten als ‘we need to work on 
technologies and on goals to inspi-
re people’ en ‘towards a zero-fossil 
society’ vulden de ruimte. Tijd voor 
debat of kritische refl ectie was er 
niet; een opmerking uit de zaal 
over gebrek aan biologische pro-

ducten in het Forum, verdween in 
het niets.

De boodschap van de avond was 
inspiratie, positiviteit en critical 
success factors. Christopher Baan, 
vierdejaars Internationale ontwik-
kelingsstudies, maakte goed ge-
bruik van die ‘yes-we-can-sfeer’. 
Hij zette Cramer en dr. Martin 
Scholten van Wageningen UR voor 
het blok door ze een intentiever-
klaring ter ondertekening voor te 
leggen en ze daarmee te mobilise-
ren voor duurzaamheid in het ho-
ger onderwijs. Cramer las de ver-
klaring voor en probeerde het nog 
af te doen als ‘goed idee.’ Maar na 
gejoel uit de zaal merkte ze droog-
jes op: ‘I don’t really have a choice, 
do I?’

Concreet heeft Cramer toege-
zegd om met partijen in overleg te 
gaan om het hoger onderwijs te 
verduurzamen. Student Baan gaat 
zich hard maken voor de eerste con-
crete bijeenkomst en draagt het 
werk daarna over aan het landelijke 
Studentennetwerk Morgen.  NM
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Roze koek
Ik dacht dat het ergste nu wel geweest was, maar nee, het wordt 
met de dag extremer. Het is een klassiek gevecht geworden tussen 
goed (ik, vind ik) en kwaad (wie eigenlijk?). Oké, even een update: 
Ik heb een ov-chipkaart. Daarop staan reisproducten, maar dat 
zijn niet de goede. Die reisproducten moet ik ‘ophalen’, maar 
zijn niet beschikbaar op de plek waar ik ze zou moeten ophalen. 
Nu zit ik – de goedbedoelende student die moet vrezen voor zijn 
basisbeurs – met twee problemen:
1. Er is op onverklaarbare wijze geld van mijn kaart verdwenen, 
ruim tien euro. Niet veel, maar genoeg om boos over te  worden. 
2. Fanatieke buschauffeurs willen me niet meer in de bus laten. 
Ik heb namelijk wel een ov-chipkaart, dus moet ik die van hen ge-
bruiken, maar dat weiger ik vanwege punt 1. Gelukkig is pro-
bleem 2 nog te overzien. Ik ben inmiddels getraind in de discus-
sie. Bovendien zie ik niet zo veel fanatieke buschauffeurs.
Op een regenachtige vrijdagmiddag probeer ik mijn probleem op 
te lossen. Tot nu toe bestookte ik mijn vijand door een 0900- 
num mer te bellen, een half uur te wachten en vervolgens te ho-
ren: ‘Dat is een technisch probleem, daar hebben we niets mee te 
maken. Dat u geld kwijt bent, is uw eigen probleem’. Vandaag sta 
ik, koud en nat, bij een NS-loket. Ik moet zeggen, mijn vijand 
daar is een stuk vriendelijker: ‘Wat vervelend, dit probleem heb-
ben we vaker gehad, maar van OV-Chipkaart BV mogen we hier 
niets aan doen. Zij vinden dat er gesjoemeld is met de kaart.’ Ik 
moet naar de Dienst Uitvoering Onderwijs (IB-Groep). Goed, dan 
ga ik daar maar naartoe. 
‘Heb je geen ov-chipkaart dan helpen we je niet’, staat er aange-
plakt. Ik heb mijn ov-chipkaart wel, dus ik word wel geholpen, re-
deneer ik fout. De organisatie zegt niets met de ov-chipkaart te 
maken te hebben. In de stromende regen bel ik opnieuw het 
0900-nummer. Als ik eindelijk iemand aan de lijn krijg wordt de 
verbinding verbroken. Ik geef het op.
Als ik toevallig in Utrecht Centraal ben, stop ik mijn kaart in een 
andere versie van een oplaadautomaat. Beteuterd sta ik naar het 
apparaat te kijken. ‘Ja, het is gelukt’, zegt een in roze geklede ov-
chipkaartmedewerker. Hij reikt me een mand met roze koeken 
aan. Ik pak er lekker twee uit de mand en loop weg. 
En ik lust niet eens roze koeken.  Stijn van Gils



Van der Burgt tevreden over eerste wedstrijd
hij in de zomer wil lopen op de 
1500 meter. Van der Burgt werkt 
deze maanden aan zijn proef-
schrift over vergelijkende geno-
mics bij schimmels, bij de leer-
stoelgroep Fytopathologie. Maar 
vanaf half april krijgt de sport weer 
voorrang.    YdH

De benen van een jaar geleden 

heeft hij nog lang niet, maar toch 

was Ate van der Burgt best 

tevreden over zijn driekilometer-

race op het NK indoor. 

Hij liep 8 minuut 29 en werd ze-
vende. Net terug van trainings-

kamp in Zuid-Afrika liep de pro-
movendus op 7 februari in Apel-
doorn zijn eerste wedstrijd na de 
fractuur aan zijn heiligbeen, die 
hem in 2009 maanden aan de kant 
hield. 

De NK vormde een test, op weg 
naar het persoonlijke record dat 
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HOMO ZAPPICUS
Zappen op internet verandert de structuur van de hersenen. Dat is de 

reden dat de huidige studenten steeds meer moeite hebben met het lezen 

van dikke boeken. Zegt professor David Nicholas van de University Colle-

ge in Londen, die er onderzoek naar deed. Een goeie reden om studieboe-

ken dunner te maken dus. Schrijven is schrappen.

‘Ik mis mijn   
familie wel, het 
voelt anders’
Gao Min Min, p.28 

PINK COOKIES

Stijn’s problems with his 

public transport Chip-

kaart are not over. He is 

sent from pillar to post in 

his efforts to get back the 

10 Euros incorrectly deb-

ited from it. All he has 

come away with so far is 

a couple of pink cookies 

from a Chipkaart assist-

ant. Stein doesn’t even 

like pink cookies.

CRAMER PUT TO TEST

Environment Minister 

Cramer has been touring 

Dutch universities with a 

flashy ‘Greenovator Tour’ 

about sustainable inno-

vations. Development 

studies student Christo-

pher Baan tested the 

‘yes-we-can’ spirit by 

asking her to sign a dec-

laration of intent on in-

creasing sustainability in 

higher education. That 

was going a bit too far. 

She will enter into dis-

cussions on it though.

CROSSWORD FANS

On the Photo: Christmas 

dinner at Asserpark 6A, 

home of the biggest fans 

of Resource’s Hokjesdenk-

en and other puzzles. The 

solution last time was 

‘saturated fat’. Plenty of 

that on the table. 

VAN DER BURGT HAPPY

Although not fully recove-

red from a sacral fracture, 

Ate van der Burg was sat-

isfied with his perform-

ance in the three kilome-

tres indoor race in the 

National Championships 

in Apeldoorn on 7 Febru-

ary. He came in seventh. 

He is now working on his 

PhD thesis in Phytopatho-

logy, but from mid-April 

sport will come first again.

The full story? 

resource.wur.nl/en

DE PUZZELFANATEN VAN ASSERPARK 6A
‘Op dit kiekje zien jullie ons aan het kerstdiner, aan 

de beroemde Keukentafel waar we normaal gespro-

ken Hokjesdenken oplossen’, mailt Suzanne Breu-

kel. We zien de meester-hokjesdenkers van Asser-

park 6A: Djoeke, Suzanne, Mike, Marina, Ruben, 

Merlijn en Maxou. Allemaal echte fanatiekelingen. 

Geïnspireerd door een paar flessen wijn, fondue en 

een (gejatte) WUR-vlag, lossen ze alle puzzels op, 

van NRC Next, de Veronicagids tot Resource. Suzanne 

schrijft: ‘We hebben het keurig bijgehouden, en blij-

ken toch wel de die-hards van Hokjesdenken te zijn. 

Geen naam wordt zo vaak vermeld als die van ons.’ 

Lekker fanatiek doorgaan, luidt het devies van de 

redactie. ‘Verzadigd vet’ was de oplossing van de 

afgelopen keer. Daarvan zien we dan ook een bord 

vol op de keukentafel.  

PRIKBORD 

Stuur je foto’s naar prikbord.resource@wur.nl

>> PRIKBORD



Chinese studenten vieren hun Nieuwjaar in het Forumgebouw.
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TOGA (1)
Lectoren van de Noordelijke Hogeschool Leeuwarden dragen bij hun inau-

guratie voortaan ‘een zwarte gerende jas met uitlopende mouwen, gele 

zijden biezen en een kraag van kersenrood fluweel’. Een soort middel-

eeuws narrenpak dus. Een primeur in hbo-land. Misschien iets voor VHL? 

TOGA (2)
De vernieuwingsdrang in Leeuwarden is niet te stuiten. Met de nieuwe 

jas is ook het dragen van een lectorenpenning ingevoerd. Op de penning 

staat de wat merkwaardige tekst: Id quod ratio debuerat usus docet. Ver-

taald: dat wat de theorie had moeten doen, leert de praktijk. Dat lijkt ver-

dacht veel op een aansporing om niet op te letten in de lessen.  

Chinees Nieuwjaar voelt als thuis
Gezellig samen eten, tv-kijken en 

elkaar alle geluk voor het nieuwe 

jaar wensen. Zo begint op zater-

dagmiddag 13 februari om vijf 

uur in het Forumgebouw het 

Chinese Nieuwjaar. Hoewel 

zonder vuurwerk of champagne, 

verloopt de avond verder met 

opvallend weinig verschil ten 

opzichte van het gemoedelijke 

Nederlandse Nieuwjaar. 

Zo’n honderd Chinese studenten 
en enkele Koreanen volgen live de 
Chinese televisiezender CTV 1, via 
een groot scherm in de aula. In een 
humoristische opera passeert re-
clame voor magnetronmaaltijden 
en fruitdrankjes. ‘Mijn ouders kij-
ken nu dezelfde show’, vertelt  Gao 
Min Min, studente landschapsar-
chitectuur aan Wageningen Uni-
versiteit. Het is voor het eerst dat 
ze het nieuwe jaar in Wageningen 
viert. ‘Ik mis mijn familie wel, het 
voelt anders. De traditionele hap-
jes van mijn moeder zijn lekkerder 
en je kunt hier niet op de bank 
hangen.’

HEIMWEE

Marco Zhang, student internatio-
nale landbouw aan Van Hall Laren-
stein (VHL) heeft beslist geen 
heimwee. Hij lacht hard mee om 
de tv-grapjes over dagelijkse be-
slommeringen. ‘Dit voelt precies 
als thuis.’ De setting van tv-kijken 
en hapjes eten doet denken aan 
oudejaarsavond in Nederland. 
Maar volgens VHL-student Daniël 
Xiaw Chen zijn Nederland en Chi-
na ‘totally different’. ‘Van de ene 
naar de andere kroeg trekken bij-
voorbeeld, zoiets zouden wij nooit 
doen.’

Europese studenten zijn die 

middag en avond vrijwel geheel af-
wezig; een enkele keer kijkt ie-
mand vanaf de zijlijn toe. ‘Ik wilde 
even zien wat er gebeurde, maar 
vooralsnog gebeurt er niet veel’, 
zegt Rishi Kinkreja uit Duitsland. 
Ke Lin vindt het wel jammer dat er 
weinig Europese studenten zijn. 
‘Over ons land bestaan zo veel 
vooroordelen. De laatste jaren is er 
veel veranderd, we willen laten 
zien hoe ons land nu is. Daarom 
kozen we ook voor het Forum  

als locatie voor de nieuwjaarsvie-
ring.’

JAAR VAN DE TIJGER

Het Chinese Nieuwjaar wordt 
meestal gevierd bij de tweede nieu-
we maan na de kortste dag van het 
jaar. Alleen als dit voor 21 januari 
valt, wordt gekozen voor de derde 
nieuwe maan. Het tijdstip waarop 
het nieuwe jaar begint hangt af van 
de plaats in China, vandaag in Wa-
geningen is gekozen voor vijf uur 

Nederlandse tijd.
Volgens een twaalfjaarlijkse 

 cyclus staat elk jaar in het teken 
van een dier. Dit jaar is het jaar van 
de tijger, die optimistisch en 
krachtig is, laat Ke Lin op de kalen-
der zien. ‘Die kalender is al vijfdui-
zend jaar oud, en de voorspellin-
gen kunnen echt uitkomen. Maar, 
als je er niet in gelooft, vergeet het 
dan maar.’  SvG
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MAKKELIJKE ETERS
Laat kinderen zelf hun eten kiezen en ze nemen 

elke dag patat, pannenkoeken en pizza. Maar als 

ze dan toch groenten moeten eten van hun 

ouders, dan kiezen ze die ook graag zelf. Dat 

stelde promovenda Gertrude Zeinstra.   

Kinderen iets laten eten dat ze niet lekker vinden, is 

een lastige klus. Rationele overwegingen als 

gezondheid tellen namelijk amper mee. Een flinke 

lepel appelmoes over de groenten is dan ook meest-

al een beproefde strategie. Als je kinderen zelf hun 

groenten laat kiezen, gebruiken ze hun eigen argu-

menten. Bruine plekjes zijn bijvoorbeeld uit den 

boze, en tot snot gekookte groenten zijn ook niet 

bepaald populair. Ik was zelf ook geen makkelijke 

eter vroeger, mijn bord moest er vooral mooi uit-

zien. Maar nadat ik eenmaal klaar was met het 

transformeren van mijn bord in een culinair schilde-

rij was alles koud geworden en gestold en zou de 

meest doorgewinterde Bourgondiër er zijn neus 

voor optrekken. Deze kipschotel ging er echter goed 

in, en ook, heel belangrijk, de doperwtjes verdwe-

nen als sneeuw voor de zon.  Arianne van Leeuwen

GERECHT

Bereidingstijd: 30 minuten

Ingrediënten voor vier personen: 

Bereiding

Snijd de kip in stukjes en bestrooi met zout en 

peper. Verwarm de boter in een pan en bak hierin de 

kip goudbruin. Neem de kip uit de pan en fruit in 

het achtergebleven vet de fijngesneden uien met het 

kerriepoeder. Voeg vervolgens de appelblokjes, 

rozijnen,  fijngesneden gember, gembersiroop, ket-

jap, ananas en het ananassap toe. Laat het geheel 

10 minuten stoven. Vlak voor het einde van de kook-

tijd de in plakjes gesneden banaan toevoegen. Heer-

lijk met doperwtjes, komkommer en aardappelpuree.

>> WHAT’S COOKIN’

CHINESE NEW YEAR IN 

FORUM

TV comedy, snacks, and 

good wishes all round: 

that is how 100 Chinese 

and a few Korean stu-

dents saw in the Year of 

the Tiger in the forum on 

13 February. There were 

no fireworks, champagne 

or pub crawl, but in other 

ways it resembled a 

Dutch New Year celebra-

tion. ‘Just like home’, 

said one VHL student. 

But another missed 

Mum’s home cooking. A 

third wished more Euro-

pean students had 

dropped in. The forum 

was chosen as the venue 

in the hope of drawing 

people in. 

PICKY EATERS

If it’s up to them, chil-

dren will eat nothing but 

pizza, pancakes and 

fries. If they do have to 

eat vegetables, they like 

to choose for themselves. 

Their pet hates are soggy 

veg or brown patches. 

This came out of Ger-

trude Zeinstra’s PhD re-

search. It is not easy to 

win kids over, but Ari-

anne has come up with a 

fruity chicken dish she 

liked as a picky kid – and 

it should please the sea-

soned gourmet too.

The full story? 

resource.wur.nl/en

HEET? HEET?
Een ontploffing in een deeltjesversneller, dat is pas heet. In New York lie-

ten wetenschappers twee goud-ionen op elkaar botsen, waardoor een 

temperatuur van 4000 miljard graden Celsius ontstond. Dat is 250.000 

keer zo warm als de kern van de zon. Zó heet dat protonen en neutronen 

kunnen smelten tot een soepje quarks en gluonen. Mag er een raampje 

open?
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mededelingencolofon

Wageningen UR zoekt:

Hoofd Financiën en Control
Hogeschool Van Hall Larenstein, Velp; vacaturenummer; VHL F&C0001

Medewerker publicaties
Wageningen University, Den Haag; vacaturenummer: 0010-2

Webredacteur
Wageningen University, Lelystad; vacaturenummer: 0009-2

Secretaresse
Wageningen UR, Wageningen; vacaturenummer: FB-0001-1

Secretaresse
Wageningen UR, Wageningen; vacaturenummer: FB-0001-2

Senior inkoper
Wageningen UR, Wageningen; vacaturenummer: FB-0002

Hoofd Inkoop Wageningen UR
Wageningen UR, Wageningen; vacaturenummer: FB-0000-3

Senior medewerker Bedrijfseconomische Zaken
Wageningen UR, Wageningen; vacaturenummer: FB-0000-4

Medewerker practicumondersteuning
Wageningen UR, Wageningen; vacaturenummer: FB-0000-5

Operationeel technicus Elektrotechniek
Wageningen UR, Wageningen; vacaturenummer: FB-0000-6

PhD position at the sub-department of Environmental Technology
Wageningen University, Wageningen; vacaturenummer: AFSG-ETE-0001

PhD position at the Laboratory of Microbiology
Wageningen University, Wageningen; vacaturenummer: AFSG-MIB-0000

PhD position Wetting Control in Immersion Lithography
Wageningen UR, Wageningen; vacaturenummer: AFSG-ORC-0002

Analist Mediabereiding
Central Veterinary Institute, Lelystad; vacaturenummer: ASG-CVI-ONDZ-0004

HBO Onderzoeker Gewasgezondheid
Praktijkonderzoek Plant en Omgeving, Randwijk; vac.nummer: PSG-BBF-0001

Onderzoeker Gewasfysiologie
Wageningen UR, Bleiswijk en Wageningen; vacaturenummer; PSG-GLAS-0001

Research scientist (or Post-doc)
Wageningen UR, Bleiswijk en Wageningen; vacaturenummer: PSG-GLAS-0002

Phd Direct payments and public values: the response and contribution  
of farmers 

Wageningen University, Wageningen/Den Haag; vac.nummer: SSG-AEP-0000

PhD NWO-WOTRO Integrated program
Wageningen University, Wageningen en India; vac.nummer: SSG-CTC-0000

Post-doc researcher Centre for Society and Genomics (CSG)
Wageningen University, Wageningen en India; vac.nummer: SSG-CTC-0001

PhD Quantitative Economist or Econometrician
Wageningen University, Wageningen/Den Haag; vac.nummer: SSG-ECH-0000

PhD Behavioral Economist or Socio-Economis
Wageningen University, Wageningen; vacaturenummer: SSG-ECH-0001

PhD Experimental research on co-operative entrepreneurship 
Wageningen University, Wageningen/Den Haag; vac.nummer: SSG-ECS-0000

PHD position in Environmental Economics
Wageningen University, Wageningen; vacaturenummer: SSG-ENR-0000

Sociaalwetenschappelijk onderzoeker Milieu, Natuur en Landschap
LEI, Den Haag; vacaturenummer: SSG-LEI-NH-0000
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Mededelingen van en voor studen-

ten en medewerkers. Maximaal 75 

woorden, via resource.wur.nl. 

Vacatures Bigband 

Onze eigen WUR-bigband ‘Sound 

of Science’ bestaat uit medewer-

kers en studenten. Er zijn nu 

 vacatures voor een trompettist, 

drummer en trombonist. Grijp je 

kans om latin, jazz en blues in een 

bigband te spelen met professio-

nele muzikale leiding. We hebben 

regelmatig leuke optredens bij 

congressen, WE-day, personeels-

vereniging etc. 

Informatie: leen.moraal@wur.nl en 

www.soundofscience.nl.

Meet a Mentor 

Het Meet a Mentor programma 

2010 geeft topstudenten vanuit 

heel Nederland de kans om al tij-

dens hun studietijd een bedrijf van 

binnenuit te leren kennen door 

een-op-een contact met een men-

tor. Deze mentor is tussen de 3 en 

5 jaar werkzaam in het specifieke 

vakgebied van de mentorship. De 

deelnemende bedrijven dit jaar 

zijn Heineken en KPN. Het Meet a 

Mentor programma bestaat uit een 

traject dat loopt van maart tot en 

met juni, waarin de mentee, de ge-

selecteerde student voor de men-

torship, verschillende activiteiten 

onderneemt met zijn mentor. 

Opgeven voor 19 februari per mail: 

meetamentor2010@makeamove.nl. 

Informatie: www.meetamentor.nl.

Meer mededelingen op  
resource.wur.nl

Resource is de dagelijkse website en het 

magazine voor studenten en medewerkers 

van Wageningen UR. Resource magazine 

verschijnt tweewekelijks op donderdag. 

Abonnement

Een abonnement op het magazine kost €58 

(buitenland €131,50) per academisch jaar. 

Opzeggen een maand voor het eind van de 

lopende abonnementsperiode (1 augustus).

Redactieadres

Akkermaalsbos 12, 6708 WB Wageningen.

Postbus 409, 6700 AK Wageningen

Gebouw 116 (bode 31). T 0317 484020.

Website resource.wur.nl. ISSN 1389-7756

Secretariaat

Thea Kuijpers, resource@wur.nl

tel 0317 484020

Redactie

gaby.vancaulil@wur.nl, 0317 482997 

rik.nijland@wur.nl, 0317 485320

nicolette.meerstadt@wur.nl, 0317 488190 

onderwijs, VHL) 0317 481725,

-

schappen, economie)

roelof.kleis@wur.nl, 0317 481723 

albert.sikkema@wur.nl, 0317 481724

hans.wolkers@wur.nl, 0317 485251

Vormgeving 

hans.weggen@wur.nl, 0317 485272

Freelance auteurs

Wim Bras, Stijn van Gils, Alice van Ginkel, 

Rijntjes, Marlot Roelofs, ir. Astrid Smit, ir. 

Vertaling

Foto’s

Guy Ackermans, Bart de Gouw, Michel 

Mees, Ruben Smit, Theo Tangelder, Hoge 

Noorden, FotoNatura, Bureau voor Beeld

Illustraties

Esther Brouwer, Sebastiaan Donders, 

Miesjel van Gerwen, Guido de Groot, Karel 

Hulsteijn, Annemarie Roos, Henk van Rui-

tenbeek

Basisvormgeving magazine

Nies & Partners bno Nijmegen

Vormgeving website 

www.onstuimig.nl

Advertenties

m.dewit@bureauvanvliet.com
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With contributions from Robbert Dijkgraaf (KNAW), Marten Scheffer (Wageningen UR) and Martin Kropff (Wageningen UR) 

Including symposium with Maurits van der Molen (UvA) and Frans Kok (Wageningen UR) 

Please register online at: www.dies.wur.nl

INVITATION 92nd Dies Natalis, 9 March, 2010

A World in Transition 

Beter Duits in 5 dagen?

expertisecentrum voor taal en communicatie

www.radboudintolanguages.nl

willin    to 
learn

12 & 13 maart Amsterdam RAI

www.carrierebeurs.nl

Het grootste carrière-evenement van Nederland met de beste werkgevers!
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woensdag 24 februari

VISSEN TELLEN

‘Hoe tel je vissen op zee?’ was de vraag 

van de elf-jarige Sjoerd aan Willem 

Wever. Sjoerd mocht een dag meevaren 

op onderzoeksvaartuig de Tridens van 

Imares. Een enerverende dag op zee, 

maar wat zou het antwoord zijn?

WWW.WILLEMWEVER.NL

16.50, NEDERLAND 3

>> Go
donderdag 25 februari

ELFBIERENTOCHT

Het is tijd voor de ‘tocht der tochten’ 

langs elf uiteenlopende soorten bier. Het 

menu is een verrassing en kan variëren 

van malt en tripel tot bananenbier. De 

bierkaart van 15 euro blijft een week gel-

dig. Maar de kunst is natuurlijk om alle 

biertjes in één avond achterover te slaan. 

Gelukkig kunnen de barmannen van 

Arboricultura een ‘Instructie Verant-

woord Alcoholgebruik’ volgen om te 

leren omgaan met lastige mensen tijdens 

hun bardienst.

WWW.ARBORICULTURA.NL

21.00, ARBORICULTURA, VELP

>> No Go
tot dinsdag 9 maart

COMMERCIEEL PROEVEN

‘Hou je van chocolade en ben je een 

vrouw tussen de 25 en 45 jaar? Cote d’Or 

wil met een uniek experiment onderzoe-

ken of vrouwen chocolade intenser erva-

ren als zij al hun zintuigen openzetten.’ 

Tot zover niks dan goeds. Maar: ‘De reac-

ties zullen gefilmd worden en dit video-

materiaal kan om niet worden gebruikt in 

diverse communicatie van Cote d’Or.’ Een 

dubieuze oproep voor gratis figuranten.

COTEDOR@KRAFTEUROPE.COM

>> Go
donderdag 25 februari

POPULARISEREN

Bij de eerste Academische jaarprijs won 

entomoloog Marcel Dicke en werd Wage-

ningen een City of Insects. Maar vorig 

jaar deed Wageningen helemaal niet 

mee. Wie dus zijn onderzoek wil popula-

riseren, moet voor donderdag 25 februari 

een voorstel indienen. Het levert 

100.000 euro en een hoop aandacht op. 

WWW.ACADEMISCHEJAARPRIJS.NL

>> Go
donderdag 25 februari

CHAD CHANNING

Iets ouder en iets lelijker is hij wel. Maar 

Chad Channing, ex-drummer van Nirvana, 

is nog springlevend en hij komt naar 

Wageningen! Zijn grunge/rockband Befo-

re Cars doet aan Nirvana denken. Zijn 

andere band Paundy maakt experimente-

le muziek. Ook de Wageningse band 

Super Judas zal haar opwachting maken. 

Laat je haar groeien.

WWW.POPCULTUUR-WAGENINGEN.NL

20.30, CAFÉ XL IN WAGENINGEN

>> Go
dinsdag 2 maart

INTERCULTUREEL COMMUNICEREN

Het lijkt erop dat je persoonlijkheid een 

rol speelt bij interculturele communica-

tie. Jan Pieter van Oudenhoven, docent 

Cross-Cultural Psychology in Groningen, 

geeft een college over de de vijf belang-

rijkste persoonlijkheidsdimensies die 

betrekking hebben op interculturele com-

municatie. Maar laat je daardoor niet in 

verwarring brengen. Gewoon gaan! Mis-

schien leer je je buurman wel beter 

begrijpen. 

WWW.STUDIUMGENERALE.WUR.NL

20.00, LA13, WAGENINGEN

>> Go
zaterdag 6 maart

LITERAIR HOOGTEPUNT

Schrijvers en dichters die in een café 

declameren, vertellen of zich laten inter-

viewen. Dat is het Lezersbal in Arnhem. 

Al Galidi, Thomas Roosenboom, Bernlef 

en Kristien Hemmerechts zullen er zijn. 

Ook is er een boekenmarkt en een sig-

neersessie. 

Daarnaast een muzikaal randprogramma 

met artiesten als EinsteinBarbie, dj Dikke 

Thomas & de Bakkenlieten platen en Uw 

Danspartners in tijden van NOOD!!

Klinkt spannend en very arty farty.

WWW.LUXORLIVE.NL, € 15,50

20.00, LUXORLIVE

>>Go
Thursday 25 February

The deadline for proposals for the annual 

academic prize. 100 thousand Euros and 

loads of attention.

WWW.ACADEMISCHEJAARPRIJS.NL 

>>Go
Thursday 25 February

ELEVEN BEERS TOUR

From malt beer to banana beer: for 15 

Euros. But all in one night?

21.00, ARBORICULTURA, VELP

>Go
Thursday 25 February

CHAD CHANNING

The ex-Nirvana drummer is back in 

 Wageningen! Grow your hair. 

20.30, CAFÉ XL, WAGENINGEN

>> Go
Tuesday 2 March

INTERCULTURAL COMMUNICATION

Learn to understand your neighbour 

 better from Jan Pieter van Oudenhoven, 

Groningen lecturer in cross-cultural 

 psychology.

WWW.STUDIUMGENERALE.WUR.NL

20.00, LA13,WAGENINGEN  

>> No Go
Until Tuesday 9 March 

CHOCOLATE TASTING

Sounds great, but there is a catch: you 

will be filmed. Free actors for Cote d’Or. 

COTEDOR@KRAFTEUROPE.COM

Details? 

resource.wur.nl/en/agenda

Wat je de komende weken niet mag missen (en wat wel). Zie ook de agenda op: www.resource.wur.nl/agenda


